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Investiční akce „Dobudová-
ní kanalizace a výstavba Čistírny 
odpadních vod“, včetně přivaděče 
odpadních vod na ČOV byla zahá-
jena v našem městě v prosinci 2010 
a termín předání hotového díla 
byl stanoven smlouvou o dílo na 
31. 5. 2012.

Celkem bylo proinvestová-
no 60,1 mil. Kč včetně DPH a jedná se 
o největší investiční akci pro město od roku 
1997, kdy byla ve městě vybudována kana-
lizace a ČOV.

Nová ČOV o kapacitě 3.500 EO byla 
uvedena do zkušebního provozu již v lis-
topadu 2011, to znamená, že v předstihu 
sedmi měsíců slouží našemu městu a obci 
Vrchoslavice.

Projektovou dokumentaci zpracovala 
fi rma INEXprojekt s.r.o. z Kroměříže.

Slavnostní předání 
kanalizace a čistírny 
odpadních vod

Veřejnou zakázkou byl vybrán zhotovi-
tel, „Sdružení INSTA CZ-STRABAG-STA-
VING engineering – Kanalizace a ČOV 
Němčice nad Hanou“.

Dodavatelem technologie ČOV byla 
fi rma TopolWater, s .r. o. z Čáslavi. 

Technickým dozorem byla pověřena 
společnost Chalupa – stavitel s.r.o. z Hulí-
na.

Tato investiční akce byla fi nancována 
z  dotací Ministerstva zemědělství ČR, Olo-
mouckého kraje, bezúročné půjčky MZe 
a vlastních prostředků města. 

Slavnostní předání stavby se uskutečni-
lo v pátek 25. května 2012. 

Před desátou hodinou dopoledne zasa-
dil hejtman Olomouckého kraje Ing. Mar-
tin Tesařík za vydatné pomoci senátorky 
Boženy Sekaninové a zastupitelů města lípu 
u příjezdové komunikace k ČOV.

V 10 hodin vítala všechny zúčastněné 
krásnými skladbami němčická oddecho-
vá hudba a mažoretky DDM Orion, které 
ve svých půvabných kostýmech přečkaly 
i nepohodu počasí /foukal silný vítr/ 

a předvedly své taneční umění. Pak již 
následovaly projevy starostky a místosta-
rosty města, shrnující průběh stavby, včet-
ně slov poděkování všem fi rmám podílejí-
cích se na této stavbě. Hodnocení si přijely 
poslechnout také pracovnice Ministerstva 
zemědělství, které si s ostatními zúčast-
něnými se zájmem celou stavbu prošly. 
O slovo se přihlásil také hejtman Olomouc-
kého kraje Martin Tesařík, který mimo jiné 
vyzvedl význam vodohospodářských sta-
veb pro zlepšení životního prostředí regio-
nu. Za sdružení dodavatelů pronesl zdravi-
ci pan inženýr Hýzl.

Po té byla slavnostně přestřižena 
páska a všichni měli možnost se s tech-
nologií nové čistírny odpadních vod 
seznámit. A nebyla to lecjaká exkurze. 
U parshallova žlabu, kde vytéká již 
přečištěná voda z ČOV seděl nevídá-
no, neslýcháno vodník se svou vodnicí 
a nalévali příchozím k ochutnávce pře-
čištěnou vodu, která měla 54 %. A hned 
bylo o zábavu postaráno. Zúčastnění 
zástupci obcí měli zájem o dodavatele 
stavby, neboť takový výstup vzorku vody 

Medový valčíkVůně lip
Staleté lípy rozkvetly
na nevysoké stráni,
voňavý chlad s písněmi včel
vždycky mě k sobě vábí.
Vracím se zpět, jak motýlek,
co sladký nektar hledá
a najde hned nejhezčí květ,
milé do vlasů sedá.
       Bzuum bzum bzuuum,
       bzuum, bzum, bzuuum,
       líp už to nedovedu,
       bzuum, bzum, bzuuum,
       bzuum, bzum, bzuuum,
       dej, lásko, kapku medu,
       bzuum, bzum, bzuuum,
       bzuum, bzum, bzuuum,
       nad tvoje políbení,
       sladšího medu není. 

Antonín Ošťádal

Tolik jsem letos čekal
na vůni lip,
až jejich větve 
těhotné léčivými květy
svisnou jak prsy nalité medem,
aby ukojily nenasytné roje včel.

Chtěl,
aspoň chvíli jsem chtěl
být s tebou,
s někým,
kdo pochopí tu krásu,
aby ji prožil, 
znásobil,
napodobil.
Přání je sen,
skutečnost - 
pohár vína,
který někdo rozbil.
Čekám,
lípy už pomaloučku odkvétají
a včelky udiveným bzukotem se ptají,
proč místo vedle mě je stále prázdné.

Staleté lípy rozkvetly na 
svahu u kostela
a s nimi v sad se změnila 
má rodná Haná celá.
Pod nimi jsem si u mámy
ještě co chlapec hrával,
pod nimi tajně děvčata
po večerech líbával.
Bzumbzumbzum, bzum…
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z ČOV se hned tak nevidí a hejtman 
naopak měl obavy, že musí obci odebrat 
dotace, protože má z ČOV vlastně velmi 

lukrativní byznys. 
Tato scénka se všem líbila a navodila 

skvělou atmosféru pro společné poseze-

ní hostů, které se odehrálo v prostorách 
němčické sokolovny. Bylo o čem poví-
dat.

Pro občany města byl od 12 do 
17 hodin zajištěn Den otevřených dve-
ří. Pracovník fi rmy V. H. P. Ivanovice 
pan Jan Dvořák, trpělivě všem návštěv-
níkům popsal technologii a fungování 
nové „čovky“. Zájem občanů byl velký 
a kdo přišel ochutnal vdolečky, dostal 
napít a měl možnost zde i podebatit se 
spoluobčany.

Nyní již ČOV bez slavnostní výzdo-
by a hostů plní svou úlohu a čistí naše 
a vrchoslavské odpadní vody.  Doufej-
me, že bude čistit co nejdéle a bez vět-
ších problémů. 

 Ivana Dvořáková, starostka

Město Němčice nad Hanou přidělovalo granty na rok 2012
Jak jsme již informovali v březnovém 

vydání časopisu Němčice pod lupou, 
schválila rada města vypsání grantového 
výběrového řízení pro rok 2012, zamě-
řeného na podporu činnosti organizací 
neziskového sektoru.

Do letošního II. ročníku grantové-
ho výběrového řízení, uskutečněného 
v rámci programu s názvem Spolupráce 
2012, se svými projekty přihlásilo celkem 

14 organizací.
Jednotlivé projekty neziskových a pří-

spěvkových organizací byly posouzeny 
hodnotící komisí, která hodnotila sou-
lad projektu s vypsanými podmínkami, 
zejména zajištění vícezdrojového fi nan-
cování, účel, přínos pro město i celkovou 
úroveň zpracovaného projektu. Na zákla-
dě tohoto zhodnocení byla navržena  
výše fi nančního příspěvku pro realizaci 

jednotlivých projektů. Všech 14 žádostí 
bylo komisí doporučeno k projednání 
a schválení v Radě města Němčice nad 
Hanou, které proběhlo 28. 5. 2012.  

Na základě rozhodnutí rady města 
bylo odsouhlaseno přidělení konkrétní 
výše fi nančního příspěvku jednotlivým 
žadatelům, vyhověno bylo všem žádos-
tem a celková přerozdělená částka dosáh-
la 235.920,-Kč.

Výše fi nančního příspěvku  - grantu pro jednotlivé žadatele:  
žadatel název akce žádaný příspě-

vek od žadatele
Finanční 
příspěvek 

Skupina historického šermu AQUA Fortis  os. Ozvučení SHŠ Agua Fortis o.s. 15 200,00 8 360,00
SDH Němčice nad Hanou Hanácký pohár 20 000,00 18 000,00
Moravský rybářský svaz Nákladní přívěs T700A 19 200,00 10 560,00
Národopisný soubor Pantlék Vystoupení v Nezamyslicích, setkání 

s hejtmanem
20 000,00 15 000,00

FK Němčice nad Hanou Fotbalové hody 20 000,00 20 000,00
TJ Sokol Němčice nad Hanou Cvičí celá rodina 20 000,00 12 000,00
ZŠ Němčice nad Hanou Výroční koncert PS 20 000,00 20 000,00
TJ Stavební stroje Němčice n/H WORMS 2012 20 000,00 17 000,00
Divadelní spolek Na Štaci o.s. Divadelní představení 20 000,00 20 000,00
Myslivecký spolek Němčice n/H Podpora druhové rozmanitosti 20 000,00 20 000,00
ZUŠ Němčice nad Hanou Hudební tábor 20 000,00 15 000,00
Klub přátel ZUŠ Němčice n/H Svátek Hudby 20 000,00 20 000,00
Občanské sdružení DOM Nostradamus 20 000,00 20 000,00
DDM Orion, Němčice n/H Znáš svůj kraj 20 000,00 20 000,00
celkem  274 400,00 235 920,00

 
Návazně byly vyhotoveny smlouvy o poskytnutí fi nančního příspěvku, který bude poukázán na účty žadatelů, v souladu s podmín-

kami smlouvy, nejpozději do 30. 6. 2012. O tom, jak byly fi nanční prostředky použity, je povinen příjemce grantu podat poskytovateli, 
městu Němčice nad Hanou, zprávu nejpozději do 31. 12. 2012.  Následná kontrola vyúčtování bude provedena do 31. 3. 2013. Pokud 
žadatel získané prostředky nevyčerpá, musí zbylou částku poukázat zpět městu, a to nejpozději do 31. 3. 2013. 

Ing. Marie Plchotová,
tajemnice MěÚ
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Kompostéry na bioopad 
opět putují do domác-
ností

I letos město připravilo akci „kom-
postéry pro občany“, v rámci které 
mohou občané požádat o pronájem 
kompostérů na bioodpad do svých 
domácností. Podmínky pronájmu od-
souhlasila městská rada stejné jako 
v roce 2011, tzn. že občan uzavře 
nájemní smlouvu na 3 roky za jednorá-
zové nájemné ve výši  500,- Kč za 700 l 
kompostér, 300,- Kč za 400 l kompostér 
a při splnění podmínek smlouvy pře-
chází kompostér po 3 letech pronájmu  
do jeho vlastnictví.

Pro rok 2012 bylo na nákup kompos-
térů vyčleněno 20 tis. Kč, avšak zájem byl 
v letošním roce opravdu velký a převýšil 
tuto plánovanou částku.  Poněvadž jsme 
nechtěli některého ze zájemců zklamat, byly 
fi nanční prostředky na nákup navýšeny, 
a tím mohlo být vyhověno všem žadatelům. 
Do konce června tak bude do domácnos-
tí umístěno 13 ks kompostérů o velikosti 
400 l a 12 ks kompostérů o velikosti 700 l, 
a to v celkové hodnotě cca 32 tis Kč.

Jsme rádi, že zájem o kompostéry 
u občanů roste a doufáme, že budeme 
moci stejnou akci uskutečnit i příští 
rok a usnadnit tak co největšímu počtu 
občanů města Němčice nad Hanou 
likvidaci přírodního zeleného odpadu.

Ing. Marie Plchotová, tajemnice 
MěÚ

Bezpečí od našich komínů
V roce 2011 vešlo v platnost nařízení vlády NV 91/2010, které stanoví pro-

vádění prohlídky u spotřebičů do 50kW na pevná, kapalná a plynná paliva 1x za 
rok. U spotřebičů nad 50kW u pevných paliv 2x za rok a kapalných a plynných 
1x za rok.

Na základě tohoto nařízení upozorňujeme opětovně občany, aby si ve vlastním 
zájmu nechávali pravidelně kontrolovat stav svých komínů, a tím předcházeli zby-
tečným problémům. Ing. Jan Vrána, místostarosta

Víceúčelová hala – Centrum sportovně-kulturního 
vyžití

O výstavbě haly rozhodlo zastupitelstvo města již v roce 2010. Na základě 
tohoto rozhodnutí byla podána žádost o dotaci z Regionálního operačního pro-
gramu /ROP/. K dnešnímu dni proběhla úspěšná administrace a bylo nám ozná-
meno rozhodnutí Výboru Regionální rady regionu soudržnosti Střední Morava, 
že projekt byl podpořen částkou v předpokládané výši max.42,95%. V současné 
době bude na základě veřejné zakázky uzavřena smlouva s dodavatelem stavby. 
Nejvýhodnější nabídka byla od firmy POZEMSTAV Prostějov a.s., s cenou nece-
lých 42 mil Kč a délkou výstavby 210 dnů. Předání staveniště předpokládáme 
k  1. 7. 2012. Výběrovým řízením se značně zkrátila, oproti plánu, doba výstavby 
haly.  Ing. Jan Vrána, místostarosta

Prodej pozemků v lokalitě „Nad cukrovarem“
Město Němčice nad Hanou zahájilo prodej pozemků pro výstavbu rodinných 

domů v lokalitě „Nad cukrovarem“ v Masarykové ulici.
Jedná se o individuální výstavbu řadových domů, kde se výměra pozemků 

pohybuje kolem 520 m2 a výstavba sólo domů s výměrou pozemků kolem 1000 
m2.

Prodejní cenu  pozemku schválilo zastupitelstvo města ve výši 400,- Kč/m2. 
Motivací pro stavebníky na těchto pozemcích je bonus v podobě vrácení 200,- 
Kč/m2 v  případě, že stavebník zkolauduje stavbu do 4 roků od  vydání stavebního 
povolení. 

Výroční zpráva města 
Němčice nad Hanou za 
rok 2011

Vzhledem k velkému rozsahu 
výroční zprávy města nebude tato 
uveřejněna v časopise „Němčice pod 
Lupou“. Najdete ji na stránkách města 
www.nemcicenh.cz nebo bude k nahléd-
nutí na MěÚ a v Městské knihovně 
v tištěné podobě.
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Ze života MŠ

V říjnu minulého roku jsem za pod-
pory paní ředitelky Milušky Grulichové 
začala s činností pěveckého sboru v mateř-
ské škole. K rozhodnutí přispělo i to, že do 
mateřské školy nastoupila nová paní uči-
telka Klára Volková, které je také hudební 
výchova blízká, hraje na klavír a může nás 
tak doprovázet při vystoupeních.

Paní učitelky z jednotlivých tříd 
vybraly děti, které rády zpívají a mají 
zájem naučit se něco navíc. Cílem 
bylo vzbudit v dětech zájem o hudbu 
a poskytnout jim základy hudební prů-
pravy. S dětmi pracujeme  jedenkrát 
týdně v dopoledních hodinách. Obsah 
tvoří nácvik správného dýchání při zpě-
vu, rytmizační, melodická a artikulační 
cvičení, určování výškových kontras-
tů, hudební hádanky, poslech hudby 
a zejména učení nových písní.

Přes počáteční chybičky jsme se nyní, 
ke konci školního roku, dobraly k celkem 
slušným výsledkům, o čemž svědčí přede-
vším chvála a spokojenost ze strany rodi-
čů.

Děti měly v průběhu roku několik 
veřejných vystoupení - pro Klub žen, pro 
seniory v Domě s pečovatelskou službou, 
v sokolovně na Setkání s důchodci, na 

Činnost dětského pěvec-

kého sboru „Zpěváček“ při 

mateřské škole

náměstí při Vázání šály Šikulkovi a zatím 
poslední vystoupení jste mohli zhlédnout 
v kině na besídce ke Dni matek.

V dubnu jsem navázala kontakt s paní 
učitelkou Pavlou Kundelovou, která vede 
pěvecký sbor v ZUŠ v Němčicích nad 
Hanou. Požádala jsem ji, zda by nena-
cvičila sólo s některým z bývalých žáčků 
MŠ ke Zvědavé písničce. Vyšla nám vstříc 
a sólo nacvičila se svým synem Petrem, 
písnička se při své premiéře velmi líbila 
a svým způsobem nás inspirovala i k dal-

ším vzájemným projektům.
V příštím školním roce bude činnost 

pěveckého sboru určitě pokračovat, výběr 
dětí ale již bude užší. Bude-li se nám práce 
dařit, máme výhledově v plánu zúčastnit 
se přehlídky dětských pěveckých sborů.

Závěrem bych chtěla touto cestou 
poděkovat svým kolegyním učitelkám za 
spolupráci a stejně tak i rodičům dětí za 
jejich podporu.

  Martina Luběnová,
učitelka MŠ Němčice nad Hanou  

Den matek

Nelze již přehlédnout datum v kalen-
dáři. Druhá sobota v měsíci květnu se 
již pomalu vžila jako oslava Dne matek. 
Jako každoročně znamená jarní období 
v naší mateřské škole to, že nejen začí-
náme objevovat krásy jara, poznáváme 
co se všechno v přírodě děje, pozoruje-
me, zkoumáme, ale také začínáme s pří-
pravou na vystoupení „besídku“ ke Dni 
matek.

Není to záležitost týdne, ale téměř 
dvou měsíců, kdy děti ve svých třídách 
nacvičují, procvičují a pilují detaily jed-
notlivých čísel. To, že se všichni připra-
vují zodpovědně a chtějí také ukázat co 
nejvíce, se v letošním roce projevilo také 
na délce programu. Přesto, že jsme pro-

vedly úpravy v jednotlivých vystoupe-
ních, se čas besídky trochu prodloužil. 
Je nutné ale pochválit všechny děti. Přes 
všechny počáteční chybičky, které se na 
čtyřech zkouškách v kině projevily, se 
podařilo, že se děti postupně propraco-
valy k jistotě a chuti předvést se mamin-
kám co nejlépe.

Besídku zahájil pěvecký sbor, který 
od podzimu pracuje pod vedením paní 
učitelky Martiny Luběnové. Člověk, kte-
rý měl v životě možnost pracovat s malý-
mi dětmi, dokáže ocenit, jaký kus práce 
se celému sboru podařilo udělat. Za své 
krátké působení mají již za sebou několik 
vystoupení na veřejnosti.

Myslím, že radost a potěšení přineslo 

vystoupení třídy Bělásků nejen slovem, 
ale i tancem. Další třída Broučků předala 
svým maminkám dárek v podobě básní 
a písní, některé děti vystoupení okořenily 
vlastní taneční tvořivostí. Na závěr jejich 
vystoupení pro radost všech vyletěly 
všechny včelky a broučci a zatančily na 
melodie Večerníčků.

Starší děti ve třídě Modrásků před-
vedly, jak je dobře mít své kamarády 
v pohádce „Sněhurka a sedm trpaslíků“.

Vystřídala je třída Žluťásků se svým 
programem. Děvčata ve svém vystoupe-
ní předvedla, že se umí ladně pohybovat 
a tancem vyjádřit obsah písně o jaru. 
Chlapci vzdali verši hold všem babič-
kám a společně s děvčaty písní „Dárek“ 



6 Číslo 2/2012
Němčice

pod lupou

poděkovali za lásku a péči maminkám 
i tatínkům. Veselou a humornou písnič-
kou „Zpívající prasátko“ se s publikem 
rozloučili.

.Poslední vystoupení patřilo Mod-
ráskům, kde děti předvedly dvě taneční 
vystoupení, písně a básně jako poděko-
vání maminkám. Závěr celého programu 
patřil společnému nástupu dětí a závěreč-
né písni. V letošním roce byl závěr slav-
nostnější. Vystoupila se svým pozdravem 
a poděkováním dětem a všem pracovni-
cím mateřské školy starostka města Něm-
čice nad Hanou, paní Ivana Dvořáková 
a předala dětem dárek plný sladkostí. Po 
závěrečné písni se děti rozešly ke svým 
maminkám s dárečky, které si pro ně při-
pravily a vyrobily.

Křížová Eva
učitelka mateřské školy

Jak jsme oslavili svátek dětí v mateřské škole?

V minulém roce proběhl Sportovní den 
trochu jinak, než bývalo zvykem v předcho-
zích letech, a protože se tato akce setkala ze 
strany dětí i učitelek MŠ s odezvou, dohodly 
jsme se, že letos uspořádáme Sportovní den 
právě na MDD – 1.června.

Děti čekalo plnění netradičních spor-
tovních úkolů na devíti stanovištích. Např. 
skákání v pytli, přenášení vody po zvýše-
ném terénu, chůze se zavázanýma očima za 
pomocí lana a rukou, házení na cíl do ple-
chovek, podlézání pod překážkami a další. 
Abychom věděly, že děti prošly všechny sta-
noviště, dostaly kartičku s obrázky stanovišť 
a pokud úkol splnily, paní učitelka jim 
obrázek na kartičce označila. Do akce byly 
zapojeny i čtyři studentky pedagogických 
škol, které na naší škole vykonávají sou-
vislou pedagogickou praxi. Jejich úkolem 
bylo pomáhat s plněním úkolů nejmladším 
dětem. Na závěr Sportovního dne dostaly 
všechny děti sladkou odměnu.

Součástí oslav MDD byla i „Cesta za 
pokladem“, která se uskutečnila již na středu 
30. května, aby mladší děti nebyly příliš una-
vené. Pro tuto akci jsme využili cyklostezku 
Němčice n.H. – Mořice – Vrchoslavice.

Děti po menších skupinkách hledaly ces-
tu vyznačenou barevnými fáborky a průběž-
ně plnily úkoly, které prověřili jejich celoroč-
ní znalosti z mateřské školy. Na konci cesty je 
pak za odměnu čekal schovaný poklad. Mys-
lím si, že si děti svůj svátek v mateřské škole 
pěkně užily a nám dospělým, kteří jsme se 
na přípravě těchto akcí podíleli, byly největší 
odměnou šťastné a veselé děti. 

Martina Luběnová
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Jaká byla škola v přírodě?

Byl to ozdravný pobyt v krásné krajině 
se zalesněnými kopci a svěžím čerstvým 
vzduchem. V pondělí ráno 4. 6. 2012 jsme 
se vydali s jednadvaceti dětmi z naší mateř-
ské školy autobusem objevovat a poznávat 
„nový svět“ na Rusavě. S potřebnými věc-
mi připravenými od maminek – oblečením 
a obutím jsme v pořádku dorazili na mís-
to k hotelu Jestřábí, kde nás srdečně vítal 
pan majitel. Ihned po ubytování jsme se do 
oběda vydali prozkoumávat nejbližší okolí 
a první procházka lesem se dětem moc líbi-
la. Pak ale začalo zlobit počasí a celý násle-
dující den pršelo. Celou tuto dobu jsme 
byli nuceni strávit na hotelu a čekání na 
lepší počasí jsme si zpříjemnili zábavnými 
hrami, soutěžemi, kreslením, vyráběním 
z papíru, plněním úkolů na pracovních lis-
tech apod. Dočkali jsme se - další den jsme 
s radostí mohli vyrazit na další vycházku. 
Zdejší krajina byla opravdu malebná s kou-
zelnými výhledy do dalekého okolí. V lesích 
bylo co objevovat – slyšeli jsme a viděli 
ptáčky, mloka skvrnitého, srnku, houby, 
kapradiny aj. Děti byly nabité energií, takže 
dokázaly vystoupat i nejvyšší kopec Par-
dus. V lese jsme nezapomněli ani na lesní 
skřítky a děti jim postavily domečky z listí, 
větviček a šišek. Také večerní cesta lesem 
byla pro děti velkým zážitkem. Všechny 
děti byly statečné a zanesly skřítkům vlast-

noručně vyrobenou svítící lampičku na 
pařez a zazpívaly jim písničku „Mravenčí 
ukolébavku“ na dobrou noc. Pobyt ve škole 
v přírodě měly děti zpestřen olympiádou 
– sportovním zápolením na rozlehlé louce 
u hotelu. Každý vyhrál a na každého čekala 
nějaká odměna a diplom. Jeden podvečer 
jsme se zase převlékli do kostýmů a děti se 
proměnily v pohádkové bytosti a zvířátka 
a vydováděli jsme se při hudbě a tanci při 
karnevale. Občas ukápla i nějaká ta slzička 

ze stesku po mamince, ale tu jsme rychle 
zahnali, překonali a vše dobře zvládli. Na 
zpáteční cestě jsme udělali zastávku na 
Hostýně, kde jsme si prohlédli kostel a děti 
si konečně nakoupily dárečky. Zážitků bylo 
spousta a věříme, že je děti všechny sdělily 
svým maminkám po příjezdu domů, když 
jsme jim je v pátek 8. 6. 2012 odpoledne 
snad šťastné a spokojené předaly.

Jitka Oulehlová,
učitelka MŠ Němčice nad Hanou

Loučení s budoucími prvňáčky

Středy 13. června 2012 se nemohly děti 
dočkat. Věděly, že v tento den se splní jejich 
velké přání – dostanou šerpu a stanou se 
z nich budoucí školáci. Šerpování dětí se 
stalo již tradicí. Slavnostně oblečené děti 
doprovázené svými učitelkami a uklízečka-
mi se v tento den dostavily do obřadní síně 
Městského úřadu v Němčicích nad Hanou, 
aby je paní starostka Ivana Dvořáková při 
malé slavnosti ošerpovala a pomyslně tak 
„vypravila“ do základní školy.

Vlastní  šerpování doplnil krátký kul-
turní program speciálně připravený dětmi 
pro tuto příležitost. Nechyběl ani fotograf, 
aby měly děti na tento den památku. Po 
slavnosti jsme odešli s dětmi do základní 
školy, představit nastávající prvňáčky paní 
ředitelce, pozdravit své kamarády v prvních 
třídách a také jsme navštívili školní jídelnu 
a seznámili se s vedoucí školní jídelny. Spo-
lečně jsme si připili dětským šampusem 
a popřáli dětem, aby se jim v základní ško-
le líbilo. Téměř vždy je loučení s dětmi na 

jednu stranu radostné, na druhou smutné 
a občas ukápne učitelkám dojetím i slzič-
ka. Některé děti strávily v mateřské školy 
tři i čtyři roky a to je velmi dlouhá doba. 
Naváží se vzájemně silné citové vazby. Letos 
odchází do základní školy celkem 26 dětí, 
co jim tedy popřát? Hodně studijních úspě-

chů, hodné a chápavé paní učitelky, trpělivé 
rodiče, když nebudou hned vynikající stu-
dijní výsledky. A my v mateřské škole bude-
me netrpělivě čekat, zda nám přijdou v led-
nu ukázat svoje první vysvědčení a povědět 
nám jak se jim ve škole daří. 

Miluška Grulichová, ředitelka MŠ
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Ze života ZŠ
ADOPCE NA DÁLKU 

2008 - 2013
Naše škola se vždy snažila své žáky 

systematicky a cílevědomě nejen vzdě-
lávat, ale i vychovávat. Chceme při-
spívat k posilování přátelských vztahů 
a otevřené komunikaci mezi dětmi 
bez ohledu na to, z  jakého kulturního, 
sociálního a geografického prostředí 
pocházejí. I díky tomu se žáci naučí 
chápat význam slova tolerance a budou 
lépe připraveni na život v multikulturní 
společnosti.

Proto se na podzim roku 2007 naše 
škola přihlásila do dlouhodobého pro-
gramu Adopce afrických dětí - projektu 
pomoci na dálku. Ten je koncipován 
nejen jako finanční výpomoc k zajištění 
celoročních nákladů na studium adop-
tovaného dítěte, ale vytváří zároveň 
i pouto lidské solidarity, porozumění 
a vzájemné náklonnosti mezi různými 
národy a kulturami. Volba žáků naší 
školy padla na chlapce Kennedy Odhi-
amba z chudinské čtvrti hlavního města 

Keni - Nairobi. Nejdříve proběhla něko-
likaměsíční přípravná jednání, protože 
bylo nutné shromáždit nejen potřebné 
informace, ale i důležité kontakty. Díky 
podpoře vedení školy a promyšlené 
propagaci mezi dětmi i na veřejnosti 
se nakonec žáci, rodiče a zaměstnan-
ci školy rozhodli tuto ušlechtilou akci 
podpořit. A tak se v červnu 2008 mohla 
adopce rozběhnout naplno. 

S přispěním členů školního parla-
mentu vedeného Mgr. Miladou Krej-
čovou tak každý rok na jaře probíha-
ly finanční sbírky, z  jejichž výtěžku 
bylo možné uhradit celoroční adopci. 
Všechny informace o samotné adopci 
a finančních prostředcích vybraných 
v jednotlivých třídách i mezi zaměst-
nanci školy v příslušném kalendářním 
roce byly zveřejňovány na nástěnce 
v II. patře školní budovy a také na webo-
vých stránkách školy. Podrobné údaje 
o hospodaření se svěřenými finančními 
prostředky mohl a může každý zájem-
ce získat u školního metodika preven-
ce Mgr. Pavla Janury, který celou akci 
zaštiťoval.

A proč ten minulý čas? Protože náš 

adoptovaný Kennedy dosáhne v květnu 
2013 věku 15 let a svoji školní docház-
ku ukončí. A to bylo hlavním cílem 
naší snahy. Poskytnout možnost vzdě-
lání, které dá alespoň jednomu africké-
mu dítěti šanci na lepší budoucnost ve 
své rodné zemi, neboť ta mu nedokáže 
zajistit vzdělání a kvalitnější životní 
podmínky. Za těch 5 let, kdy program 
probíhal, se vybralo celkem 36.000,-Kč.  
Peníze byly použity nejen na samotnou 
školní docházku, ale i na nákup učeb-
nic, sešitů, psacích potřeb, školní uni-
formy apod. Hlavní přínos adopce na 
dálku spatřujeme v  tom, že naši žáci 
získali díky této dlouhodobé aktivitě 
pocit spoluzodpovědnosti za osud jiné-
ho dítěte. 

Na závěr mi dovolte, abych všem 
rodičům, žákům i pracovníkům školy, 
kteří na tuto humanitární akci přispíva-
li nebo se nějak podíleli na jejím orga-
nizačním zajištění, poděkoval za hlu-
boké gesto lidské solidarity, pochopení 
a spolupráci.                    

Mgr. Pavel JANURA,
garant a koordinátor projektu

HANÁCKÝ  SKŘIVAN
V sobotu 14. dubna 2012 se ZŠ 

Němčice nad Hanou zúčastnila  regi-
onálního kola soutěže v populárním 

zpěvu HANÁCKÝ SKŘIVAN, které se 
konalo v Národním domě v Prostějo-
vě. Naši školu reprezentovalo celkem 

11 zpěváčků v různých kategoriích: 
Žaneta Luběnková, Lenka Heráko-

vá, Tomáš Litera, Veronika Luběnková, 
Kristýna Ševčíková, Alena Kyseláková, 
Tereza Kvapilová, Barbora Oulehlová, 
Michal Lenert, Monika Zedníčková 
a Klára Knechtová.

Všichni se pečlivě připravovali 
v hodinách sboru, o přestávkách a po 
vyučování. I přes velkou konkurenci 
z Olomouce, Prostějova, Přerova a Zlí-
na jsme opět předvedli vynikající výko-
ny a dovezli do Němčic 2 diplomy:
1. místo - nejmladší kategorie - Tomáš 

Litera  (2.A) 
3. místo - starší kategorie - Michal 

Lenert  (8.tř.) 

Všem účastníkům děkujeme za 
výbornou reprezentaci školy a vítězům 
blahopřejeme!!!

Mgr. Lenka Literová
(pěvecký sbor Skřivánek)
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Tato soutěž je zaměřena na lidový 
zpěv a folklor. A jak už je naší desetiletou 
tradicí, němčičtí zpěváčči se prozpívali 
přes vítězství v okresu až do krajského 
kola, které proběhlo v úterý 17. dubna 
2012. Sjelo se sem na 50 zpěváků z růz-
ných koutů Hané, někteří byli krásně 
okrojovaní. A jak jsme si vedli my?

Za  okres  Prostějov  soutěžil  Tomáš  
Litera , který vyzpíval krásné 2. místo 

a Anna  Buriánková, jenž zazářila ve 
starší kategorii taktéž  na 2. místě - 
ovšem i s postupem do celostátního 
kola jako náhradník. Tohoto nejvyššího 
postu se naší škole dostalo už po šesté! 

Velmi si toho vážíme a gratulujeme! 
Je nám ctí, že právě naši žáci tak dobře 
reprezentují němčickou školu, město, 
okres i kraj. Mgr. Lenka Literová

(pěvecký sbor Skřivánek)

O HANÁCKYHO KOHÓTA

Stonožkové hnutí „Na vlastních 
nohách“ v Němčicích nad Hanou v 

roce 2012
Jarními aktivitami se žáci v Němčicích 

nad Hanou opět přihlásili ke STONOŽCE. 
V týdnu od 16. do 23. dubna proběhl sběr 
starého papíru. Sbírali žáci i učitelé, sou-
těžilo se mezi třídami, a jak je v němčické 
škole zvykem, tuto akci podporují mnoho 
let rodiče našich žáků, ale i prarodiče a přá-
telé Stonožky.

Paní učitelka Alena Řezáčová i pan 
školník František Fidra nestačili vážit. 
Velkou oporu i tentokrát měli v sehraném 
týmu deváťáků, kteří v týmech s vážením 
také pomohli. Poděkování patří všem, kteří 
se aktivně zapojili do této aktivity. 

Víme, že jsme s Bělou Jensen na stej-
né lodi již 21 let. Tentokrát jsme díky úsilí 
všech sběračů přispěli na konto Stonožky 
částkou 9 535 korun.  Pro žáky v Němčicích 
zůstává 19 070 korun. Celkem jsme za sběr 

získali částku 28 605 Kč.
A ještě k rekapitulaci výsledku pod-

zimního sběru starého papíru: Na Stonož-
ku bylo odesláno 7 280 Kč. Pro žáky v ZŠ 
Němčice nad Hanou zůstalo 14 560 Kč. 

Celkem jsme získali částku 21 840 Kč. 
Konečná částka už stojí za přečtení: 50 445 
Kč. 

Jaká nás čeká odměna navíc za snažení 
při sběru papíru? Ve všech třídách proběh-
lo vyhodnocení. Nejlepší sběrači byli ohod-
noceni. Také pochvala v žákovské knížce 

stojí za to! A není všem odměnám konec!
Byl zajištěn Vánoční koncert v Kated-

rále Svatého Víta, autobus připraven. Ale 
sami víte, jak vše dopadlo. Žloutenka nám 
překazila plány.  Dvacet nejlepších sběračů 
v tomto školním roce bylo 29. května na 
výletě v Brně, kde navštívili multikino Špa-
líček a také brněnskou ZOO.

Děkuji vám všem, kteří jste pomohli 
dobré věci, za pomoc i spolupráci. Víte, že 
se Stonožkou, děti pomáhají dětem!

Mgr. Alena Řezáčová

Zeměpisná 
olympiáda 

2012
Žáci naší školy se pravidelně účastní 

zeměpisné olympiády. Občas se někomu 
podaří vybojovat si právo účasti v kraj-
ském kole. Letos se to podařilo Janu Bar-
tošíkovi ze 7. A třídy. V okresním kole se 
umístil na 3. místě, čímž si zajistil účast 
v krajském kole. Svědomitě se připravo-
val a v konkurenci nejlepších zeměpis-
ců Olomouckého kraje se neztratil. Jeho 
9. místo je velký úspěch. Jen tak dál.

První A. třída a Den Země?

To jde docela dobře k sobě. Kdo chodí do školy v Němčicích nad Hanou, ten prožil 
tajuplný den v přírodě a také ve své fantazii. My jsme si vyprávěli příběh, který se stal na 
ostrově Krakatau, a prožili jsme s malým pavoučkem poutavé vyprávění. Následně jsme 
plnili úkoly, které nám připravila paní učitelka Alena Řezáčová v podobě pracovních listů. 
Následovala výprava do přírody. Pozorovali jsme rostliny, ptáky, zvířata. Okolní přírodu, 
která se na jaře probouzí. A měli jsme bojový úkol. 

Každý průzkumník tajemného ostrova měl do svého deníku zaznamenat pozorování 
na své cestě k cíli. Cesta vedla pěknou krajinou až na stanoviště, kde byla civilizace. Ne 
všichni lidé na tomto ostrově se však chovali podle pravidel. Naše výprava nalezla i před-
měty, které do pěkné přírody nepatřily. Třídění odpadových surovin se učíme ve škole od 
prvního září. A prváčci zvládají tento úkol skoro na jedničku. Proto žáci hned věděli, kam 
s černou skládkou. Kam umístit plasty, sklo, kov i papír z přírody. 

V batohu si každý průzkumník nesl něco pro ptáky, zvěř i ostatní živočichy. Že jsme 
došli k cíli, se můžete přesvědčit na spoustě fotografi í v naší školní galerii. Zanechali jsme 
zprávu ostrovanům v podobě nápisu DEN ZEMĚ. Následovalo občerstvování poutníků 
a relaxační chvilka na stanovišti houpaček a průlezek. A jak jsme uviděli čápy, to bylo zna-
mení dát se na cestu zpět do školy.

Ve škole jsme dokončili projekt, jak má vypadat současná podoba ostrova Krakatau. 
Můžete se všichni přesvědčit u nástěnky l. A třídy na chodbě školy.

A poučení pro budoucnost? To ví každý prvák. Nejen o svůj ostrov se musí lidé starat, 
aby se tam žilo dobře a zdravě. Musíme se starat i o celou planetu ZEMI.

Přátelé, pomůžete nám?  Vaši prváci
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Už několik let je naše škola účastníkem
celonárodního projektu Recyklohraní

Program Recyklohraní nejenže 
vzdělává a motivuje naše žáky v oblasti 
ekologie, ale přináší také možnost pří-
mo přispět ochraně životního prostře-
dí. Žáci (i široká veřejnost) v rámci pro-
jektu odevzdávají k recyklaci vysloužilé 
spotřebiče. Nyní můžeme přesně vyčís-
lit, kolik elektrické energie, ropy, uhlí, 
primárních surovin či vody jsme díky 
recyklaci ušetřili životnímu prostředí 
v roce 2011. Víme také, o kolik jsme 
snížili produkci skleníkových plynů 
nebo nebezpečného odpadu. Informa-
ce vycházejí ze studií neziskové společ-

nosti ASEKOL, která pro nás zajišťuje 
sběr a recyklaci vytříděných elektroza-
řízení. 

Výsledek studie jednoznačně proká-
zal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch 
nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní 
dopad na životní prostředí.

„Z Certifi kátu Environmentálního 
vyúčtování společnosti ASEKOL vyplý-
vá, že naše škola a žáci v loňském roce 
vytřídili 65 televizí, 27 monitorů a 507 kg 
drobných spotřebičů. Tím jsme uspoři-
li např. 26,24 MWh elektřiny, 1 143 lit-
rů ropy a 1,15 tun primárních surovin. 

Navíc jsme snížili emise skleníkových 
plynů o 5,99 tun CO2 ekv., a produkci 
nebezpečných odpadů o 23 tun.“ 

Všichni, kteří zodpovědně třídí a při-
spívají tak k ochraně životního prostředí, 
si zaslouží obrovský dík.

Navíc jsme získali určitý počet bodů, 
za které jsme pořídili do školy 2 nové 
fotoaparáty a stolní hry pro žáky.

I v roce 2012 pokračujeme ve sběru 
drobného elektrozařízení a baterií a dou-
fáme, že budeme stejně úspěšní jako loni. 
Příroda nám jednou „poděkuje“.

M. Krejčová

Jaro ve ŠD II.
Jarní činnost ve školní družině jsme zahájili jarní výzdobou 

oken. Nakreslili jsme včelky na jetelíčcích a čtyřlístky pro štěstí.
Dále naše výtvarné umění pokračovalo výrobou přáníček ke 

Dni učitelů a lepením vršků z petlahví na velká papírová veliko-
noční vajíčka.

Udělali jsme si „Psí měsíc „ a uspořádali výstavku pejsků 
a všeho, co s pejsky souvisí. Nosili jsme plyšáčky, obojky, vodítka, 
granule, obrázky, knížky... Celý měsíc jsme četli z knížek o pej-
scích a že jich bylo!

Uskutečnili jsme i hodinu vaření. Umíchali jsme pomazánku 
a z rohlíků a různých druhů zeleniny jsme vyrobili formule. Jako 
piloty F1 jsme použili vajíčka na tvrdo.

Protože jsme žáci šetřící naši přírodu, začali jsme ve školní 
družině třídit odpad. Michal Lenert , žák 8. ročníku, pro nás 
v multifunkční učebně připravil besedu o tom, jak správně odpad 
třídit a do kterého kontejneru který odpad vyhazovat.

Nezapomněli jsme ani na čarodějnice. V převlecích, paru-
kách, s velkými nosy a s košťaty jsme si trochu zasoutěžili a pak si 
na školní zahradě opekli špekáčky.

Zapojili jsme se také do celostátní akce „Česko čte dětem“. 
Děti si ze svých oblíbených knih vytvořily výstavku, tu nejoblí-
benější knihu nakreslily a dokonce zvládly i čtenářský maraton, 
u kterého se všechny ve čtení vystřídaly.

Za ŠD II. Hana Svobodníková

Mc Donald´s Cup – fotbalový turnaj
Chlapci z 1. – 5. ročníku pravidelně reprezentují naši školu ve 

fotbalovém turnaji Mc Donald´s Cup. Turnaj je rozdělen do dvou 
věkových kategorií. V kategorii 1. – 3. ročník vypadlo naše družstvo 
složené převážně z prváků a druháků už v okrskovém kole. V kate-
gorii 4. – 5. ročník družstvo našich chlapců postoupilo do okres-
ního fi nále. Základem týmu byli čtvrťáci a třeťáci, protože v páté 
třídě žádní fotbalisti nejsou. Věkový rozdíl se projevil ve fi nále, kde 
chlapci nestačili na starší protivníky a po bojovném výkonu obsa-
dili 5. místo. Příští rok ale dorostou a určitě se máme na co těšit. 
Závěrem bych ještě rád poděkoval Ing. Miroslavu Klevetovi a panu 
Jaromíru Kyselákovi za pomoc při zajištění doprovodu. 

Mgr. Libor Mitana
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Ve středu 16. května třída 7. A  a 21. 
května 7. B strávily den v lese. Zajímavé 
hry a soutěže s tematikou lesa, lesní zvě-
ře, rostlin a chování se v lese pro ně při-
pravil pan inženýr Zatloukal z Lesní sprá-
vy Prostějov se svými dvěma pomocníky. 

Děti se učily dívat se kolem sebe a vidět 
i to, co na první pohled není zřejmé (hra 
s hledáním kolíčků s výraznými barvami 
a kolíčků v nenápadných barvách lesa), 
učily se chovat tiše (hra na připlížení se ke 
spolužákovi se zavázanýma očima upro-
střed kruhu, aniž zapraská jediná větvič-
ka), hledaly a nalepovaly na „malířskou 
paletu“ co nejvíc barev (korunní plátky 
květin, mech, kůra břízy, různé odstíny 
zelené na listech…). Také si vyzkouše-
ly pohyb v lese po tmě -  se zavázanýma 
očima se posunovaly po lanku, upevně-
ného kolem stromů. Zkusily též rozpoznat 

NETRADIČNÍ 
VÝUKA V LESE

paroží jelena, srnce, daňka, rohy mufl ona, 
viděly sojku, puštíka, i když jenom vycpa-
né…

Dětem se výuka jinou formou líbila 

a aktivně se do her zapojovaly. Na závěr 
ještě malá poznávačka rostlin a hurá na 
oběd…

 Mgr. Jiří Pozdíšek

Dne 17. května 2012 se naše třída 
7. A sešla v 16:30 před školou. Byli jsme 
domluvení, že přespíme ve škole ze 17. na 
18. května, abychom vylepšili naše  diva-
delní číslo „Cvičme v rytme“ na letošní 
školní akademii.

Ve třídě jsme se spočítali, jestli jsme 
všichni. A jak už je naší tradicí, šli jsme 
nejprve na školní zahradu opékat špe-
káčky. Pár lidí si hrálo na odpočinkové 
ploše míčové hry, někdo si opekl špeká-
ček, někdo kabanos, chleba nebo rohlík 
a někteří si nedali nic. Když jsme se najedli 
a vše uklidili, uhasil se oheň a nás už čeka-
lo převlékání do kostýmů. 

Začalo se nacvičovat! Nejdříve naši 
svalnatí spolužáci nachystali v tělocvič-
ně žíněnky, gymnastické koberce, kozu 
s odrazovým můstkem. Děvčata měla na 
starosti velké míče, transparenty a další 
drobné rekvizity. Paní učitelka Literová si 
nejprve prozkoušela gymnasty a skládala 
jim sestavy. Ostatní, kteří hráli divadlo, 
se zatím učili své role nebo se bavili hra-
ním basketballu. Poté zkoušeli herci a pak 
všichni dohromady. Po skončení jsme se 
šli převléknout z cvičebních úborů. 

Ve chvíli osobního volna si paní učitel-
ka vzala všechna děvčata dolů do hudeb-
ny, kde bylo přichystané velké překvapení! 
Byl to dort od rodičů pro našeho spolužá-
ka Oldu, který měl narozeniny. Celá třída 
jsme mu popřáli vše nejlepší, zazpívala 

spanÍ ve škole se narozeninová znělka a dort mohl být 
předán i se svíčkou ve tvaru 13! Ten byl 
dobrý 

Následně se spustila diskotéka a někte-
ří si udělali stezku odvahy. Nechybělo ani 
velké občerstvení, které si každý donesl. 
O zábavu bylo postaráno! Všechno rych-
le uběhlo a už je tu deset hodin večer. 
Nachystali jsme si nocleh, abychom měli 
na čem spát. Umyli jsme se, převlékli se do 
pyžam a šupky do spacáku! No, samozřej-
mě, že jsme všichni neusnuli tak rychle. 
Někteří se dívali na fi lmy nebo hráli hry 
a poslouchali písničky. Pak se postupně 
usínalo.

Byl pátek ráno a my - ač moc neradi- 
museli vstávat. Uklidil se nocleh a vše se 
dalo na původní místo. Následovala dob-
rá snídaně, kterou nám chlapci donesli 
z němčické pekárny. Děvčata s naší třídní 
nachystala čaj. Hladovci, kterým koblížky 
nestačily, se pak mohli ještě dojíst super-
koláčky od Martinové babičky a jedno-
hubkami z večera. První hodinu jsme ješ-
tě naše číslo oprášili a dopilovali. Po této 
hodině už nastalo normální vyučování, 
oběd a hurá domů!

Všichni jsme s touto akcí byli velice 
spokojeni a těšíme se na další!

Katka Oulehlová, 7. A



12 Číslo 2/2012
Němčice

pod lupou

Zpívající 
rodina
2012

V sobotu 19. května 2012 se naši 
zpěváčci se svými maminkami zúčastnili 
regionální pěvecké soutěže Zpívající 
rodina, která proběhla v prostějovském 
divadle. A jaké byly výsledky?
 1. místo:Tereza Kvapilová s mamin-

kou
 2. místo:  Petr  Křupka s Janičkou a 

maminkou
Blahopřejeme!!!

Akademie nás baví aneb Spolu na jedné lodi
Stalo se již tradicí, že koncem května 

žije němčická škola i místní kulturní stá-
nek- naše kino- školní akademií. To, že baví 
naše žáky, je vidět z počtu těch, kteří se do 
jejích příprav zapojili. Ať už tím, že nacvi-
čovali nějaké vystoupení, malovali krásnou 
kulisu na pódiu, přidali nějaký obrázek či 
výrobek na výstavku, dělali kulisáky, uva-
děčky, maskérky, či připravovali svačiny 
pro účinkující. 

Akademie ale baví i učitele. Ti musí při 
nácviku prokázat velkou dávku trpělivosti. 
Každý rodič ví, jak je někdy náročné zvlád-
nout dvě děti. Natož celou třídu prvňáčků 
nebo deváťáků. Ostatní ročníky se co do 
náročnosti příliš neliší. 

Asi nejvíce akademie baví naše rodiče, 
prarodiče, sourozence či přátele školy. Ti 
si letos dokonce vyžádali jedno představe-
ní pro veřejnost navíc. Školáci tak svými 
vystoupeními pobavili více než 600 diváků. 
Spokojené obličeje a slova uznání odcháze-
jících byly pro nás velkou odměnou. 

Tanečky, písničky, pohádky, vtipy i mlu-
vené slovo – to je to, co bavilo diváky. Ale 
přála bych jim vidět i tu souhru za horizon-
tem na pódiu a v šatně, kde se naši účinku-
jící připravovali. Tam se nehrálo na to, kdo 
je žák, učitel, kulisák, účinkující, moderátor 
nebo dozor. Všem šlo totiž o stejnou věc 

a v tu chvíli byli opravdu na jedné lodi. 
Pomáhali si, byli ukáznění a všichni měli 
radost z úspěchu druhých. Ta semknu-
tost a souhra malých s velkými, dospělých 
s dětmi byla až dojemná. A když se v pátek 
kolem půl desáté naposledy zavřela opona, 
všichni byli unaveni, ale spokojeni z dobře 
odvedené práce. 

Krásných momentů bylo během před-
stavení mnoho a díky pestré nabídce si 
každý z diváků snad přišel na své. Ale 
jeden výkon bych přece jen vyzvedla. Mys-
lím, že se stal symbolem letošní akade-

mie. Je to vystoupení našich moderátorů, 
osmiletého Davida Soldána a desetiletého 
Petra Kundela. To, s jakou odpovědností 
a lehkostí se zhostili nelehkého úkolu, je 
v jejich věku obdivuhodné. Pokud k jejich 
výkonu přičteme snahu a zapálení všech 
ostatních účinkujících, zbývá nám jen 
konstatovat, že na naše žáky můžeme být 
velmi pyšní.

Děkujeme za podporu rodičům, spon-
zorům a všem, kteří se na nás přišli podí-
vat.

Mgr. Anna Vlčová

ŠVP 2012 ve 

Všemině
Ve školním roce 2011 – 2012 proběh-

la ŠVP v pěkném prostředí v hotelu Vše-
mina ve stejnojmenné vesnici nedaleko 
Zlína, a to ve dnech 4. – 8. června 2012. 
Letošní ŠVP se zúčastnili celkem 104 žáci 
1. stupně a osm učitelek naší ZŠ.

Ubytování se dětem líbilo. Bydleli 
jsme ve čtyřposchoďovém hotelu. Vět-
šina žáků byla umístěna ve třílůžkových 

pokojích s koupelnou a WC, jen několik 
žáků mělo na pokoji přistýlky. Na poko-
jích mohli v odpoledním klidu využívat 
i televizi. Ale protože program byl boha-
tý, neměli na televizi ani čas. Případné 
závady byly ihned odstraněny. Pracovníci 
v recepci byli vstřícní a ochotní.

Strava ve srovnání s minulými léty 
byla na nižší úrovni – jídlo bylo málo 
chutné, někdy byly malé porce. Vzhle-
dem k účasti ještě jiné školy, jsme museli 
upravit režimy dne, neboť se nám posu-
nuly směny na jednotlivá jídla. 

Hotel Všemina je vhodným objektem 
pro pořádání ŠVP. Je zde velký kongreso-

vý sál, kde jsme pořádali společné akce 
(Talentmánie, fi lmové představení, kar-
neval, diskotéka), několik salonků, které 
jsme využívali pro učení či při akcích jed-
notlivých tříd. Všichni jsme byli nadšeni 
vnitřním bazénem, ve kterém se každá 
třída vystřídala 2x, kromě 1. ročníku, 
neboť bazén byl pro ně hluboký.

Pro děti byl připraven bohatý program, 
který rozvíjel všechny stránky jejich osob-
nosti.  Navázali jsme na projektový Den 
Země ve škole a ŠvP jsme nazvali Příběh 
Zeleného ostrova. Na vycházkách jsme 
poznávali okolí Všeminy, v lesích jsme určo-
vali přírodniny a tentokrát děti vytvářely 



13Číslo 2/2012
Němčice

pod lupou

pavoučky z přírodnin. Moc se jim povedly. 
Z projektu Zelený ostrov jsme čerpali růz-
né hry, které děti ještě neznaly, například 
hry Lovci Orchidejí nebo Hlídač ostrova. 
Na druhé straně se děti těšily na tradiční 
akce a soutěže, jako byla Babka kořenářka, 
Kimova hra, literární či výtvarná soutěž. 
Děti měly dostatek pohybu, využívali jsme 
sportovního areálu, kvůli deštivému počasí 
jsme uspořádali Olympijské hry v prosto-
rách hotelu. Získané dovednosti z OH děti 
uplatnily tentokrát již za sluníčka při Hrách 
bez hranic. Dobrodružství zažili na noční 
stezce odvahy.  Dalšími společnými akce-
mi byla Talentmánie, karneval a diskotéka. 
Poslední den jsme strávili v ZOO Lešná, 
kde se dětem moc líbilo.

Sounáležitost děti projevily i tím, že si 
navzájem pomáhaly, jak ve svých třídách, 
tak i mezi třídami.  Pracovníky hotelu 
i učitelkami byli na konci školy v přírodě 
hodnoceni za své slušné chování, aktivitu 

a udržování pořádku.
Škola v přírodě se vydařila, děti 

odjížděly spokojeny. Každý si odvážel 

nějakou sladkost, památeční propisovací 
pero a mnozí řadu diplomů.

Mgr. Naďa Tesaříková

Téměř dvacet let logopedické péče
Do ZŠ v Němčicích nad Hanou jsem nastoupil v červen-

ci 1993. V tu dobu jsem měl za sebou už 19 let pedagogické 
praxe na škole pro děti s vadami řeči  v Olomouci – Svatém 
Kopečku. Hned v říjnu téhož roku jsem byl osloven, zda bych 
si coby odborník nevzal na starost logopedickou péči v obvo-
du naší školy. Všechny poradny, které pracovaly a staraly se 
o nápravu řeči v resortu zdravotnictví, byly zrušeny. Prý se na 
vady řeči neumírá. 

Nabídku jsem přijal a začal jsem budovat logopedickou 
poradnu. Svou činnost jsem zahájil na půdě MŠ v Němči-
cích nad Hanou. Po deseti letech v listopadu 2003 se porad-
na přestěhovala do ZŠ v Němčicích nad Hanou, kde pracuje 
dodnes.

Začátky nebyly vůbec jednoduché. Ve spolupráci s MŠ 
jsme nejprve vyhledali děti, které danou péči potřebovaly. 
V návaznosti na to následovaly další činnosti. Získání důvěry 
rodičů i samotných dětí, poctivou, pečlivou a systematickou 
péčí se postupně probojovat k takovým výsledkům, se kterými 
by byli všichni zainteresovaní spokojeni. Nehledě na stovky 
hodin ve svém volném čase, vlastně po práci učitele ve škole. 
To vše se po celých 19 let dařilo, pravda, ne vždy a u všech dětí 
stoprocentně.

Za tu dobu mi „prošlo“ rukama více než 160 dětí. Převa-
hu měli chlapci. Největší část logopedické péče tvořila nápra-
va vadně vyslovovaných hlásek/ tzv. patlavost čili dyslálie/. 
V největším rozsahu byly porušeny hlásky k, l, sykavky obou 
řad, hlásky r a ř. Řešil jsem ale také případy opožděného 
vývoje řeči, mluvních neuróz a často jsem poskytoval rady, co 
s dítětem dělat a jak postupovat v péči o řeč.  

Vady řeči nejsou tak význačné vady, není to nemoc, necho-
dí se s nimi do nemocnice a také se na ně neumírá. Jsou to 

vady řekněme drobné, ale mohou mít někdy důsledky psychic-
ké a společenské. Dítě totiž může svou nesprávnou výslovnos-
tí vyvolat výsměch spolužáků, stáhne se do izolace a bude se 
společnosti ostatních dětí stranit. To pak postupem času může 
vést i k poruchám povahovým. Toto vše musí logoped vést 
v patrnosti při své náročné práci. Všichni dospělí i děti správ-
ně vyslovující si vůbec neuvědomují, jak složité jsou pohyby 
mluvidel při řeči, kolika různými a velmi jemnými způsoby 
je upravována dutina ústní, aby vznikly a poslouchajícím byly 
od sebe rozlišeny jednotlivé hlásky. Všechny tyto jemné odstí-
ny pohybů mluvního ústrojí musí dítě sluchem postřehnout 
a naučit se jim. Jistě si teď dovedete představit, jak velký to pro 
ně musí být výkon, jak je asi pro ně náročný!

Tolik jen krátké vysvětlení pro pochopení dané problema-
tiky. Vracím se ale k danému tématu. Nastal čas na závěrečné 
myšlenky.

Léta plynou, roky člověku přibývají, ale sil ubývá. Domní-
vám se, že teď je ta pravá chvíle zbilancovat  svou práci, hod-
nocení nechť provedou jiní. Mám za sebou téměř 40 let peda-
gogické a logopedické práce. Věřím, že to nebyly roky marné 
a že moje odvedená práce se neminula účinkem. Já budu na 
své svěřence vzpomínat s radostí, a pokud tomu bude i nao-
pak, bude to pro mne příjemné pohlazení na duši. Doufám, 
že mým ukončením logopedické práce tato péče neskončí a že 
bude v obvodu naší ZŠ a MŠ pokračovat     i nadále. Přeji mým 
následovníkům mnoho úspěchů. 

Na počátku bylo slovo … ale i na konci je slovo. Slovem, 
mluvenou řečí se člověk začleňuje do kolektivu, ztrátou řeči 
nebo omezením možnosti jejího používání se od kolektivu 
vzdaluje. 

Mgr. Jan Maštera
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Ze života ZUŠ
Hudební obor v celostátním kole Národní soutěže ZUŠ

Jarní měsíce jsou v kalendářích mnoha ZUŠ zapsány jako období vrcholícího soutěžního klání účastníků Národní soutěže 
základních uměleckých škol, jejímž vyhlašovatelem je MŠMT. Letos naši mladí hudebníci opět výrazně zabodovali a mohou se 
pyšnit vynikajícími výsledky, však posuďte sami:

Krajské kolo národní soutěže ZUŠ ve hře na dechové nástroje, ZUŠ Hranice na Moravě, 
21. - 23. března 2012:

Ptáčková Michaela zobcová fl étna 2. místo
Vítková Ivana zobcová fl étna 1. místo

Štěpánková Karolína příčná fl étna 2. místo
Beneš Ondřej hoboj 1. místo

Klímková Markéta saxofon 2. místo
Burgetová Petra sólový zpěv 2. místo

Žoch Ondřej bicí 1. místo
Kapounek Vojtěch bicí 1. místo

Ústřední kolo národní soutěže ZUŠ ve hře na dechové nástroje, ZUŠ Kladno, 3. – 6. května 2012

Klvač Jakub tuba 2. místo

Dík za skvělou reprezentaci patří všem soutěžícím, ale také jejich učitelům, jmenovitě J. Noskové, L. Gálové, L. Gálovi, J. Kalivo-
dovi, R. Prokopovi a J. Novákovi nejen za kvalitní odborné vedení, ale i za jejich osobní podporu v „ rozkoukávání se“  v muzi-
kantském světě!!!

Letošní sezóna Dechového orchestru mladých v 
plném proudu

Dechový orchestr mladých působící 
při ZUŠ v Němčicích nad Hanou, zahájil 
svoji novou sezonu 2012 velmi zdařilý-
mi vystoupeními o víkendu v posledním 
dubnovém týdnu. Tak jako v loňském 
roce využil prostory sálu KD v Ivanovi-
cích na Hané (ty jsou pro potřeby toho-
to tělesa ideální) a uspořádal již tradiční  
Jarní koncert, který uvedl v pátečním 
i sobotním podvečeru. 

Koncert se nesl ve vzpomínkovém 
duchu – právě před deseti lety začal hrát 
v tomto obsazení a pod novým a také 
současným dirigentem. Nabízelo se tedy 
v programu vzpomenout na tyto začátky 
a vrátit se k některým oblíbeným skla-
dbám, které muzikanti rádi hráli. Ten-
to krok se ukázal jako velmi osvěžující 
jak pro orchestr, tak pro diváka. Ovšem 

nezůstalo jen u vzpomínání – předsta-
vila se řada nových skladeb a interpretů 
– velmi příjemná spolupráce byla (a snad 
zůstane) se zpěvačkou Janou Noskovou, 
která také působí na místní ZUŠ, tak 
i zpěvákem Petrem Simandelem. Ti spolu 
s členkou D.O.M a současně i  zpěvačkou 

Jitkou Hanákovou zpestřili koncert zpí-
vanými skladbami, které dosud orchestru 
chyběly.

Po 3 letech se také podařil zrealizo-
vat výchovný koncert pro žáky druhého 
stupně ZŠ. Programní hudba, kterou má 
orchestr v repertoáru, se přímo nabízí 
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k nahlédnutí do základních principů 
skladby – jak lze hudbou vyjádřit různé 
nálady nebo obrazy a zároveň poznávat 
nástroje a jednotlivé sekce orchestru. 
Podle spontánní reakce publika našich 
teenagerů se dá usoudit, že koncert jim 
dal alespoň trošku nahlédnout do světa 

hudby jinak, než je v jejich věku obvyklé.
A co nás ještě čeká?  V této sezoně 

například zájezd na festival do Rtyně 
v Podkrkonoší, pak velký mezinárodní 
festival FEDO Štětí a také srpnová cesta 
do Francie. 

Ale i na domácí půdě rádi zahrajeme, 

jako třeba místním hasičům na jejich 
svátek na sv. Floriánka  nebo hasičům ve 
Zdětíně, promenádní koncert při Oteví-
rání pramenů ve Skalce ale i  při slavnost-
ním otevření kanalizace a čističky odpad-
ních vod v Němčicích nad Hanou.

Jindřich Novák, dirigent orchestru

Děti hrají dětem
Ve dnech 14. a 15. června 2012 uspo-

řádala Základní umělecká škola v Něm-
čicích nad Hanou dva výchovné koncerty 
pro MŠ a I. stupeň ZŠ, a to v Nezamysli-
cích a v Němčicích nad Hanou. Modero-
vání se letos ujal Honza Šprýnar, který děti 
velmi vtipně prováděl pestrým progra-
mem, který byl přitažlivý a dětem blízký. 
Již na počátku koncertu zazněly skladby 

Piráti z Karibiku či populární píseň Šrou-
by a matice pod taktovkou p. uč. Richar-
da Prokopa a smíšeného souboru. Poté se 
představil malému publiku pěvecký sbor 
Sedmikráska. Vystoupení okořenil stejno-
jmennou písní a také hitem osmdesátých 
let – Jestli to nebude láska, kterou s chutí 
doprovodila učitelská kapela. Všechny 
děti zaujalo bubenické Drumming, jehož 
energie musela probrat a probudit k živo-
tu každého. Závěr programu patřil panu 
učiteli Lukáši Gálovi a jeho dechovému 

souboru. Ten svým vystoupením postavil 
na nohy téměř všechny děti, které začaly 
spolu s moderátorem tančit. Byl to velice 
spontánní a příjemný zážitek pro všech-
ny. Pro posluchače i pro účinkující, kteří 
si s velkou chutí zahráli. Věříme, že nám 
v příštím roce přibudou další, noví příz-
nivci hudby i zájemci o studium.  Pokud 
se budou snažit, zanedlouho budou moci 
rovněž muzicírovat na nástroje, které 
mohli zhlédnout na koncertech.

Pavlína Kundelová

XV. Svátek hudby tak trochu jinak

Velký „malý svátek hudby“! Tak ho 
nazývali v průběhu příprav toho letošní-
ho ročníku jeho organizátoři z řad učitelů 
ZUŠ Němčice nad Hanou. Původní kon-
cept skromnější varianty Svátku hudby 
v areálu restaurace Zátiší se letos rozrostl 
na téměř 250 účastníků, a proto byl situo-
ván do prostor zahrady za budovou ZUŠ. 
A co jsme vlastně všechno mohli letos 
zhlédnout?    

Ve středu 13. června 2012 se v kině 
Oko v rámci již tradičních Vzájemností 
představili žáci tanečního oboru Základ-
ní umělecké školy v Němčicích nad 
Hanou. Diváci tak měli možnost shléd-
nout choreografi e všech ročníků počí-
naje od nejmenších dětí předškolního 
věku až po taneční soubor Rut, který již 
po dobu deseti let působí pod vedením 
učitelky tanečního oboru Evy Štefk ové 
při Základní umělecké škole v Němčicích 
nad Hanou. Nejnižší ročníky se předsta-
vily hudebně pohybovou pohádkou „Jak 
se princezna Pinkpink naučila tančit“ 
a hanáckým folklórním pásmem „Za tó 
našó stodoló“, starší ročníky scénickým 
výrazovým tancem („Mít křídla“, „Zdálo 
se mi“, „V mlhách neztratím se, nerozptý-
lím…“) a choreografi í v žánru tanečního 
divadla „Každý jsme nějaký“. V závěru 
pořadu představili členové souboru Rut 
v rámci studia pro dospělé vlastní cho-
reografi cké práce, které vznikaly ve spo-
lupráci s učitelkou a ostatními členy ve 
skupině.

Zahradní slav-
nost v pátek 15. 
června 2012 se 
stala nejen pře-
hlídkou činnosti 
souborů školy ale 
rovněž příležitostí 
pro šikovné muzi-
kanty z celého 
regionu. Na kva-
litně ozvučeném 
podiu se představili žáci ze ZUŠ Plum-
lov a ZUŠ Konice a našimi milými hos-
ty byly také tanečníci ze ZUŠ ArtMusic 
Praha. Stěžejním bodem dramaturgie 
byl premiérový koncert početného Yout-
hbandu složeného z mladých muzikantů 
prostějovska. Těleso vystoupilo pod tak-
tovkou pana učitele a současně autora 
aranží uvedených skladeb Lukáše Gála. 
Věříme, že tento počin založí novou tra-

dici tak trochu putovního mládežnického 
orchestru.

Ladislava Frýbortová

Náš dík patří všem vystupujícím 
účastníkům, učitelům, rodičům dětí, ale 
také zaměstnancům Města Němčice nad 
Hanou za pomoc při realizaci a Městu 
Němčice nad Hanou a Olomouckému kra-
ji za fi nanční podporu.

Areál zahrady ZUŠ se zcela zaplnil posluchačiAreál zahrady ZUŠ se zcela zaplnil posluchači

Youthband v akciYouthband v akci
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Ze života DDM

Školní rok 2011/2012 s „Domečkem“
Začátkem školního roku jsme nabídli 

všem věkovým kategoriím v Němčicích 
nad Hanou a přilehlém okolí 43 krouž-
ků. V polovině září tohoto školního 
zahájilo 41 z nich svou činnost a stejný 
počet kroužků se udržel i během celého 
školního roku. Pravidelná zájmová čin-
nost – kroužky  - tak vytváří podmínky 
pro zájmové vzdělávání 606 účastníků 
z Němčicka. 

Každý měsíc školního roku  má svou 
„velkou akci“, která je věnována zejména 
dětem.  Mimo velké příležitostné akce 
jsme pro děti i náctileté připravili celou 
řadu výtvarných dílen, turnajů, inspira-
cí či dobrodružných víkendů. Novinkou 
v letošním roce byly výukové progra-
my pro družinu ZŠ, na kterých si děti 
vyzkoušely např. výrobu ručního papíru, 
smažení koblížků, týmové hry, soutěž 
Videostop, taneční podložky, dobrodruž-
né outdoorové hry a jiné zajímavé čin-
nosti. 

Od září jsme se potkávali na tradič-
ních akcích většího rozsahu, které rádi 
připravujeme pro děti i jejich dospěláky. 

Září patřilo především mažoretkám 
a již čtvrtému ročníku nepostupové pře-
hlídky mažoretek. Diváci zaplnili tribunu 
němčického fotbalového stadionu a do 
večerních hodin sledovali klání dívek 
z celé Moravy a dokonce i souboru ze Slo-
venska.  

V září jsme také připravili víkendovou 
dobrodružnou hru pro zájemce o práci 
v Klubu instruktorů – Expedici Mars. Po 
tomto zážitkovém víkendu začalo v Klu-
bu instruktorů pracovat 11 mladých lidí.

Tradiční podzimní Slavnosti pada-
jícího listí tak letos probíhaly v duchu 
Plesu zvířátek.  Téměř 400 různých zvířá-
tek se tak zapojilo do dlouhého průvodu 
a v teplém podzimním počasí soutěžilo 
na parketu u stadionu.  Na této slavnosti 
jsme také vyhlásili vítěze tradiční soutěže 
„Němčické dýňové strašidlo“. Tentokrát 
si cenu odnášela Danielka Oulehlová za 
jejich dýňového panáka.

Listopad patřil přípravám a realizaci 
tradičního 18. Country bálu. V Němčic-
ké sokolovně tančilo v country rytmech 
přes 280 tanečníků v krásných kostýmech.  
V listopadu jsme stihli ještě uspořádat otis-
kovou dílničku, na které mohly nejmenší 

děti otisknout své dlaně do keramické hlí-
ny. 

Posledními akcemi, které proběhly 
v první polovině školního roku, byl 
Mikuláš bez čerta. Již druhý ročník nadíl-
ky pro nejmenší děti, které navštívil jen 
Mikuláš s andílky, a slzičky tak neměly 
šanci. Mikulášská nadílka, tentokráte 
s kompletní osádkou v okolních základ-
ních a mateřských školách, zase vyvedla 
děti z omylu, že ve škole či školce si je 
čertík nenajde.

Díky zvýšenému hygienickému dozo-
ru, který zasáhl prostory ZŠ, kde DDM 
ORION sídlí, jsme museli svou pravidel-
nou i příležitostnou činnost v Němčicích 
dočasně omezit.

Dva měsíce omezené činnosti připra-
vily veřejnost zejména o Čertoviny, ale 
také o připravované adventní či novo-
roční aktivity. Nejvíce přerušením pra-
videlné činnosti utrpěly taneční kroužky, 
které tak nabraly skluz v přípravách cho-
reografi í. 

V lednu byl pro děti připraven kar-
neval v netradičním pojetí a to s názvem 
Kloboukový bál.  Jako novinku jsme letos 
nabídli kloboukovou dílnu – možnost 
vyrobit si kostým na karneval. 

Od února probíhala téměř každý 
víkend soustředění našich kroužků, aby-
chom dětem vynahradili hodiny, o kte-
ré přišly v prosinci a lednu. Během čtyř 
měsíců se podařilo téměř u všech krouž-
ků, zejména díky ochotě vedoucích, 
dohnat skluz, který v činnosti kroužků 
nastal.

Jarní prázdniny jsou obdobím, kdy 
DDM ORION připravuje dvě alternativy. 
Tou první je pobyt 
na horách a účast 
na našem zimním 
táboře. Toho se letos 
účastnilo 67 lyžařů, 
bobařů, sáňkařů i 
nesportovců. Čerst-
vý pobyt na horách 
nabízíme již tradičně 
samotným dětem i 
celým rodinám s dět-
mi. Kromě pohybo-
vých aktivit je pro děti 
připraven program. 
Ten nabízíme i dětem, 

které zůstávají na jarní prázdniny v Něm-
čicích.  Každý den jarních prázdnin tak 
děti měly možnost strávit jiným způso-
bem. Na DDM se vařilo, sportovalo, pekla 
pizza, hrál se turnaj v bowlingu, vyráběly 
se šperky, či hrála dobrodružná hra. Této 
nabídky využilo 96 dětí.

V březnu přišlo na DDM jaro, a to 
v podobě výtvarných aktivit a výletu pro 
rodiče s dětmi na kolech na Morkovicko.  
Nejzajímavější akcí v březnu byla Expe-
diční kamera – festival dokumentárních 
fi lmů, nádherné fi lmy s různou témati-
kou přišlo zhlédnout 72 zájemců o dob-
rodružství. 

Duben jsme zahájili novinkou letoš-
ního roku a to prvním ročníkem zábav-
ného odpoledne s názvem Velká aprílová 
jízda. Tuto originální aktivitu určenou 
ke zprovoznění kol, koloběžek či brus-
lí po dlouhé zimně jsme pojali recesně 
a z prvního ročníku si krásný putovní pohár 
odnášeli Honza Korvas a Marťa Kouřil.  
V dubnu, leč při zimních teplotách, jsme 
připravili také výlet pro milovníky příro-
dy, a to na farmu U lamáka, kde si děti 
mohly vyzkoušet práci s lamami a jízdu na 
koních. Duben přál také týmovým hrám, 
a to v podobě zapojení do soutěže lanových 
center Expedice KARAKORAM. Pokořit 
své hranic a nenechat přátele v nouzi tak 
zkusilo šest našich instruktorů. 19. dub-
na jsme uspořádali oblastní kolo soutěže, 
vyhlašované MŠMT ČR, Zelená stezka 
– zlatý list. Do soutěže se zapojilo 82 dětí 
z šesti škol a do krajského kola postoupil 
v každé kategorii jeden tým. Za mladší 
kategorii to byly děti kroužku DDM ORI-
ON Ekoználek a za starší kategorii děti ze 
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ZŠ Němčice nad Hanou.  Poslední dubno-
vou akcí pak byl tradiční slet čarodějnic 
v netradičním pojetí s názvem Kletba bílé 
čarodějky. 

Květnový svátek osvobození slavíme 
pravidelně na naší táborové základně akcí 
s názvem „Setkání pod modrou oblohou“. 
Soutěž ve vaření v přírodních podmínkách 
a poznávání přírody získává stále více na 
oblibě a letošního ročníku se zúčastnilo 
90 příznivců této aktivity. Květen se dále 
nesl v duchu víkendových soutěží, 19. 
května soutěžilo na různých místech ČR 
devět kroužků mezi nimi i novinka letoš-

ního roku Ekoználek. Tři taneční kroužky 
DDM  ORION se předvedly v programu 
na školní akademii ZŠ Němčice n. H. 

V červnu nás čeká závěrečná víken-
dovka pro instruktory. Klub instrukto-
rů je kroužek, ve kterém pracují žáci od 
7. třídy. Většina z nich chce být součástí 
týmu, jenž připravuje akce pro veřejnost 
a jejich práce je pro nás obrovským příno-
sem.  V letošním školním roce pravidelně 
a zodpovědně pracovali Leňa Gardavská, 
Raďa Kouřil, Honzík Bartošík, Kuba Flo-
ra, Jarda Jedlička, Nikča Franclová, Michal 
Lenert, Kryštof Bouda, Peťa Hrušková, 

Zuzka Vránová, Lea Klesnilová, Barunka 
Bašková a Eliška Klevetová.  Jejich práce si 
velmi vážím a za jejich čas a chuť věnovat 
se menším dětem děkuji.

Předposlední červnový týden začíná 
naše letní činnost a to stavbou letní tábo-
rové základny. Připravíme v Kladkách 
prostředí pro čtyři letní turnusy. Rovněž 
vrcholí přípravy na našich 7 letních tábo-
rů, které jsou již z 99% zaplněny.

Všem dětem přeji krásné a prosluně-
né prázdniny, rodičům načerpání energie, 
a pokud se neuvidíme na letních táborech, 
tak v září ahoj. E. Bašková

NAPOHODU
Anebo co jsme se v tomto školním roce naučili na domečku

Již druhý ročník této pohodové 
akce, kterou pro vás připravil DDM 
Orion Němčice nad Hanou se v sobotu 
16. 6. 2012 uskutečnil v areálu místní 
hasičárny.

Počasí nám přálo a tím jen dokreslilo 
skvělou atmosféru tohoto dne. Návštěv-
níci mohli shlédnout vystoupení několika 
tanečních kroužků Domu dětí a mládeže. 
Parket se tak rozvlnil pod exotickými ryt-
my orientálního tance. Své skvěle secvi-
čené vystoupení předvedla také děvčata 
z hiphopu a pozadu nezůstal ani sehraný 
soubor mažoretek. Diváci měli možnost 
vidět i netradiční bojové umění bujin-
kan, které bralo dech. No a kdo nechtěl 
být jen pasivním pozorovatelem, mohl si 
spoustu domečkových aktivit vyzkoušet. 
Zájemci si mohli zkusit odlovit kešku, 
pro ty tvořivé tu byla možnost výroby ori-
ginální lžičky zdobené fi mem. Roztočil 
se i keramický kruh, na kterém vznikaly 

všemožné misky 
a hrníčky. A kdo 
by ještě pořád 
neměl dost, mohl 
si odnést vlast-
noručně vyro-
bené prostírání, 
či pletené lýkové 
květiny. 

Vy v rchol e -
ním akce bylo 
p o d ě k o v á n í 
externím vedou-
cím jednotlivých 
kroužků a také 
dobrým dušič-
kám domečku, bez kterých by se mnoho 
akcí neobešlo. Těmi jsou i hasiči, kte-
ří už podruhé této akci poskytli zázemí 
a obrovskou pomoc, kterou nezištně 
věnují i mnoha dalším aktivitám, které 
DDM pořádá. Každý si zde určitě našel to 

své a odcházel bohatší jak o nové doved-
nosti, tak o krásné zážitky.  Věříme, že 
toto sobotní odpoledne sloužilo rovněž 
jako nabídka činností pro děti i jejich 
rodiče v příštím školním roce.

Barbora Žeravská

Z kulturního 
života

Pátá sezóna divadelních pátků
V březnu se odehrálo na prknech němčického kina OKO poslední představení 

z páté sezóny Divadelních pátků. Pořadatelsky se do festivalu zapojil DS Na Šta-
ci a spolupracovala s námi i MAS „Na cestě k prospe-
ritě“. Celkem se představilo šest divadelních souborů 
a všechny soupeřily o přízeň Vás diváků. Divácky nej-
úspěšnější byla komedie v podání divadelního souboru 
Amadis Brno, který k nám zavítal       s komedií „Úžasná 
svatba“. 

Poděkování patří městu Němčice nad Hanou, které 
podporuje ochotnické divadlo i během roku, divadelní-
mu spolku a MAS „Na cestě k prosperitě“. Děkuji také 
divákům, kteří pravidelně přicházeli na představení 
a nenechali prázdné hlediště.

Ing. Jana Oulehlová 
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Setkání s důchodci

V pátek po Velikonocích město Něm-
čice nad Hanou připravilo pro své obyva-
tele seniorského věku setkání v sokolov-
ně. Program byl velmi bohatý. O kulturní 
vystoupení se postarala mateřská škola, 
základní škola i základní umělecká škola. 
Také oddíl krasojízdy si připravil krátký 
sportovní program. Po velkém úspěchu 
z loňského roku jsme mezi nás pozvali 
také taneční skupinu Druhý dech z Kra-
lic na Hané. 

Představitelé města podali informa-
ce o současném dění ve městě a připra-
vovaných investičních akcích. Zástupci 
Policie ČR věnovali páteční odpoledne 
našim seniorům a informovali o nástra-

hách běžného života, kterými jsou 
ohrožování zejména občané seniorské-
ho věku.

O bohaté občerstvení a drobné dárky 

se postarali žáci osmých a devátých naší 
základní školy.  Své ruce k dílu přiložila i 
děvčata ze školní kuchyně.

Ing. Jana Oulehlová

Hanácký divadelní máj

První májový týden již 26 let patří 
pravidelně divadelní přehlídce ochotnic-
kých souborů Hanácký divadelní máj. 
V sále kina OKO se v letošním roce před-
stavilo celkem 14 souborů s inscenacemi 
pro děti i dospělé a přes 150 účinkujících 
na jevišti.  Když jsme v sobotu 28. dub-
na společně s paní senátorkou Boženou 
Sekaninovou zahajovali přehlídku, netu-
šili jsme, že bude divácky tak úspěšná.  

Letošní divadelní festival byl také obo-
hacen výtvarnou soutěží dětí z mateřských 
škol celého mikroregionu, která byla ten-
tokrát vyhlášena na téma „O kohoutkovi 
a slepičce“. Celkem jsme obdrželi práce 
z 11 mateřských škol (Němčice nad 
Hanou 2x, Nezamyslice, Čehovice, Dří-
nov, Dřevnovice, Klenovice, Dobromi-
lice, Tištín, Mořice, Otaslavice). Nebylo 
snadné vybrat tu nej, proto jsme odmě-
nili všechny odevzdané práce. Pro žáky 
základní školy byla vyhlášena literární 
soutěž Andersenova hvězdička. Nejlepší 
práce byly vyhodnoceny a odměněny.

No a jak to vlastně dopadlo? Na Krako-
nošův divadelní podzim ve Vysokém nad 

Jizerou byl nominován divadelní soubor 
Morkovští ochotníci, který se představil 
s inscenací „Jiříkovo vidění“. Dále odbor-
ná porota doporučila na 1. místě DSOB 
Velká Bystřice s inscenací „Mátový nebo 
citron?“ a na 2. místě byl doporučen DS 
J.K.Tyl Brodek u Přerova s inscenací „Vše 
o ženách“. Na národní přehlídku Popel-
ka Rakovník nebyla odbornou porotou 
doporučena žádná inscenace.

Děkujeme všem příznivcům ochotnic-
kého divadla za přízeň, kterou nám pro-

jevili svou vysokou návštěvností, která se 
v letošním ročníku přehoupla přes dva 
tisíce diváků. Velmi si toho vážíme, je to 
pro nás povzbuzující a zároveň zavazující 
pro další ročníky festivalu.

Velký dík patří také všem, kteří fi nanč-
ně podpořili divadelní přehlídku a pomá-
hají nám tak udržet tuto krásnou tradici 
v našem městě. Ať žije 27. ročník Hanác-
kého divadelního máje 2013.

Ing. Jana Oulehlová

Městská 
knihovna

Co se dělo v knihovně? 
O akcích v březnu – měsíci 
čtenářů jsem se zmiňova-
la již minule. Nyní se vrá-
tím jen k tomu, že se Noc 
s Andersenem velmi poved-
la. Zde je několik fotografií.

V dubnu jsme také s dět-
mi oslavili malováním zajíč-
ků Velikonoce – svátky jara Hra na adaptaci pověstíHra na adaptaci pověstí
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Spaní mezi knihami.Spaní mezi knihami.

v knihovně.
V úterý 29. května 2012 se v knihovně 

konala beseda se žáky 6. ročníku základ-
ní školy na téma: Dobrodružná literatura. 
S dětmi jsme se věnovali především kni-
ze Robinson Crusoe od Daniela Defoa. 
Připomněli jsme si také osobnost Astrid 
Lindgrenové a její nezapomenutelnou 
Pippi dlouhou punčochu a jiná díla.

Významnou akcí bylo v pátek, na 
Mezinárodní den dětí, Pasování prvňáč-
ků na čtenáře. V knihovně jsme děti víta-
li v pohádkových kostýmech a pasoval 
je samotný rytíř. Akce, které se účastnila 
i paní starostka, byla velmi povedená. 
Děti si odnesly drobné dárky a na památ-
ku této události pracovní sešit s věnová-
ním. Za pár let si jistě vzpomenou. Malo-

valo se na obličej a vůbec 
jsme celé dopoledne s dětmi 
strávili velmi pohodově.

Nyní budou následo-
vat prázdniny a přichází 
doba dovolených, a já již 
teď připravuji program na 
podzim a řeknu vám, že je 
na co se těšit.

Přeji vám, milí čtenáři, 
abyste se ze všech vašich 
cest ve zdraví šťastně vrátili 
a měli celé léto radost.

Na podzim se těším na 
stránkách našeho zpravo-

daje opět na viděnou.
Za MěK Němčice nad Hanou, Jana 

Hošáková, knihovnice 

Němčické hody
21. – 22. července 2012

Sobota 21. července
Country večer na farské zahradě – hraje 

country skupina Náhoda
Hodová zábava – taneční parket u fotba-

lového hřiště

Neděle 22. července
Výstava drobného zvířectva – Chovatel-

ský areál Novosady
Mše svatá za účasti krojovaných

Folklorní vystoupení NS Pantlék – farská 
zahrada

Fotbalový zápas „starých pánů“ 
Ocenění významných sportovců města 

Němčice nad Hanou

Taneční pro dospělé

Kulturní středisko společně s tanečním mistrem 
panem Pavlem Nečesaným připravuje 1. ročník 
„Tanečních pro dospělé a taneční páry“ Zájemci 
z města a okolí Němčic n.H. mají  příležitost se 
naučit základním krokům společenských tanců.

Jedná se o tance: 
Waltz, Foxtrot, Valčík, Tango, Čača, Jive, Samba 

a několik dalších.

Předpokládáme, že kurzy  zahájíme ve středu 
3. října 2012.

Lekce pravidelně ve středu. 
Závěrečná: v pátek 16. listopadu 

Cena kurzu pro taneční pár 1.400,-Kč

Sál - místní Sokolovna.
Všechny lekce od 19.30 hodin.

Případní zájemci se již mohou hlásit u Jany 
Oulehlové na kulturním středisku.
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??

?

?

?Děkuji všem občanům, kteří se aktivně zapojili do soutěže 
z minulého čísla Němčické lupy. Všechny odpovědi, které při-
šly, byly správné, a to: na fotografi i je Sokolská ulice směrem 
od stadionu. Ze správných odpovědí jsme vylosovali paní Jiřinu 
Kroupovou. Blahopřejeme.

Soutěž

Nová soutěžní otázka:
Poznáte, na které ulici v Němčicích nad Hanou fotograf 

vyfotil tento dům?

Dne 8. dubna 2012 uplynulo 100 let od narození pana Sta-
nislava Foltýna. Ač rodákem ze sousedních Vrchoslavic, kde 
také prožil celý život, na poli kulturním i jako malíř se zapsal 
do života Němčic nad Hanou velmi výrazně. 

Malířem se vyučil v Kojetíně a jako živnostník působil do 
50. let minulého století, kdy byl nucen jako ostatní živnostníci 
nastoupit do pracovního poměru. Nejprve pracoval v Koje-
tíně, v 60. letech nastoupil na vedoucí pozici v OSP v Něm-
čicích. Jeho doménou byly malby kostelů (především jejich 
interiérů), kterých za svůj život vymaloval přibližně 40, mezi 
nimiž lze zmínit kostely v Němčicích, Morkovicích, Ivanovi-
cích, Hulíně či Přerově. Byl autorem němčického obrazu ve 
Křtinách, který zde visel několik desetiletí, než byl před něko-
lika lety pro špatný stav nahrazen obrazem pana Květoslava 
Černého.

Malování bylo nejen jeho prací, ale také velkou vášní, 
o čemž mj. svědčí dodnes zachovalé výzdoby průjezdů a cho-
deb u některých občanů Němčic, ale také Měrovic, Hrušky, 
Křenovic aj. K malířství přivedl i dva ze svých čtyř potomků.

Stanislav Foltýn byl 
dlouhá desetiletí aktiv-
ním členem Lidové stra-
ny, pomáhal organizovat 
vyhlášené „lidovecké ple-
sy“ v Němčicích, na které 
maloval dekorace na různá 
témata. Byl dlouholetým 
členem němčického Orla, 
po jeho zániku se aktivně 
angažoval ve vrchosla-
vickém Sokole. Aktivní 
byl i na poli divadelním 
a pěveckém jako člen 
němčického divadelního 
souboru Sušil a Michalí-
kova pěveckého kroužku 
ve Vrchoslavicích. 

Mgr. Josef Matoušek

Stanislav Foltýn
(8. 4. 1912 – 13. 12. 1988) V květnu a ještě počátkem června nás všechny sužovalo 

neskutečné sucho. Všechny zraky se upíraly k obloze a přály 
si, aby byl už konečně v Mořicích ten Rivajvl (Revival festival), 
protože jako každý rok bude ten víkend určitě pršet. 

A ono opravdu (je mi líto pořadatelů) zapršelo. Po vydat-
ném nočním dešti v sobotu 9. června v půl páté ráno se na 
ulici Novosady na cestičce ke Mlýnu sešlo celkem šest chla-
pů. Pět sekáčů a jeden fotograf – ne menší sekáč. Úchvatným 
ranním tichem, kterým se nesl jen zpěv ptáků, se ubírala tato 
nepočetná skupina do zahrad za Hékem. 

Modrá obloha byla v tuto dobu bez jediného mráčku, což 
němčičtí spáči nemohli v žádném případě ocenit. Když sekáči 
došli na místo, po kratší pracovní poradě, se už oháněli kosa-
mi. Ke zpěvu ptáků se přidaly nenapodobitelné zvuky ostrou 
kosou podtínané trávy a klouzání brousku Carborundum po 
ostří kose. Neopakovatelný koncert lidských rukou, žádná 
nostalgie – skutečný, nádherný revival – kosení trávy. Třpytící 
se rosa na trávě, modrá obloha s bílými brázdami dopravních 
letadel, zpívající ptáci, první paprsky ranního slunce, pro-
jíždějící vlak ....  štvrťka slivovičky, svačina,..posezení souse-
dů. Takový zážitek vám žádná cestovní kancelář za žádnou 
cenu nezajistí. Není potřeba ani pojištění proti krachu. 

Musím ještě poděkovat dvěma děvčatům, která se přišla 
podívat na opravdové sekáče. Určitě nebyla zklamaná. Jen 
bych si přál, aby se nás, sekáčů, sešlo příští rok o něco víc. 
Všichni jsou zváni a vítáni. Jinak ještě mořickým: příští rok 
hodně deště, ale týden před nebo po Revivalu.  

Pěkné léto všem, kdo seče trávu a suší sena, přeje
Jiří Vrba

Sečení tráve
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Milí čtenáři časopisu Lupa,
prožíváme měsíc červen, oslavili jsme 

ve farnosti Slavnost Božího Těla a Krve 
Páně. Znovu jsme si, my katolíci, uvědo-
mili, jak nesmírně velký dar eucharistie je, 
že nám dobrý Ježíš Kristus nenechal  jen 
nějakou památku, ale sám sebe v kousku 
chleba a vína. Kristus přítomný ve svátosti 
oltářní je týž Kristus, který zemřel a stále 
znovu je obětován pro spásu světa při kaž-
dé mši svaté; je týž Kristus, který se nám 
dává za pokrm. Průvod s Nejsvětější svá-
tostí je oslavou reálné Kristovy přítomnosti 
v eucharistii a má nám také připomenout, 
že jsme církví putující, která může obstát 
ve všech svých obtížích jen díky posilující 
blízkosti svého Pána. Když katolík přichází 
ke svatému přijímání, nejen že musí věřit 
v tuto přítomnost Krista v této svátosti, ale 
měl by zároveň přistupovat s čistým srd-
cem, což mimo jiné znamená, že by neměl 
chovat vůči nikomu zášť či nenávist. Jak 
říká v evangeliu sám Ježíš: „Když přichá-
zíš k oltáři se svým darem a vzpomeneš si, 
že tvůj bratr má něco proti tobě, nech tam 
svůj dar a napřed se smiř se svým bratrem, 
pak přijď a obětuj svůj dar.“ Je tedy velmi 
důležité, abychom uměli odpouštět.

 Odpuštění není důležité jen ve vel-
kých otázkách křivd z minulosti, ale také 
ve vzájemných osobních vztazích a ve 
vztahu sám k sobě. Pro mne jako kněze 
a křesťana je nejdůležitější pohled víry. 
Beru vážně Kristova slova, když říká, že 
mám odpouštět; sám mi svým životem 
dává příklad. Ježíš mi říká a sám svým pří-
kladem dokazuje: vždy odpouštěj. Tedy 
křesťanská víra je pro mě tou největší 
a nejsilnější motivací k odpouštění. Lidsky 
srozumitelnější argument proč odpouštět 
máme v modlitbě Otče náš: Odpusť nám 

Ze života farnosti

naše viny, jakož i my odpouštíme svým 
viníkům. Jinými slovy: pokud chceme, 
aby Bůh odpustil naše viny, musíme 
odpustit i my ostatním. To ale předpo-
kládá skutečnost, že jsem si vědom svých 
vlastních vin, chyb a hříchů. Vidím je 
a přiznávám si je. Toto platí pro odpuš-
tění mezi všemi lidmi. Člověk, který 
u sebe nevidí žádnou chybu, nedokáže 
skutečně odpustit a stává se nemilo-
srdným pro své okolí. A když náhodou 
odpustí, tak to bývá spíš projev jeho pový-
šenosti či nadřazenosti než skutečného 
odpuštění. Navíc takový člověk nedokáže 
přijmout odpuštění, protože je přesvěd-
čen, že on dělá vše správně a je vždy v prá-
vu. Vědomí vlastních vin a touha po tom, 
aby mi bylo odpuštěno (Bohem či lidmi), 
je cestou k tomu, abych já sám dokázal 
odpouštět druhým. Bohužel většině lidí 
dnešní doby křesťanské argumenty proč 
odpouštět nic neříkají. Někteří odpuštění 
odsuzují a považují jej za slabost, která do 
dnešního drsného světa nepatří. A říka-
jí si: svět je tvrdý, i já musím být tvrdý. 
Zásadně nikomu nic neodpustí, a pokud, 
tak jen tehdy, plyne-li z toho nějaká výho-
da. Většina lidí asi chápe odpuštění jako 
nezbytné k tomu, abychom dokázali žít 
vedle sebe – v rodině, v obci, v republice. 
Proto jsou ochotni odpouštět, ale odpuš-
tění má pro ně své hranice. Pak jsou ti, co 
vědí, že odpuštění je nezbytnou součástí 
šťastného života, proto odpouštějí všech-
no a všem.

Musím tedy vždy a všechno odpustit 
abych byl šťastný?

Musím napřed správně pochopit, že 
odpuštění je vždy zahojením křivd minu-
losti. Pokud jsem neodpustil, pak je ve mně 

křivda neustále přítomná a já se jí trápím. 
Odpuštění z tohoto pohledu potřebuji na 
prvním místě já, kterému bylo ublíženo 
a teprve na druhém místě ten, který mi 
ublížil, který nemusí ani o odpuštění stát. 
A pokud jsem já tím, kdo ublížil druhému 
člověku, tak zase na prvním místě potře-
buji odpuštění já, komu bylo ublíženo 
sebou samým, protože já jsem si ublížil 
tím zlem, které jsem spáchal. Případné 
odpuštění od druhého člověka a Boha mi 
pomůže odpustit sám sobě. 

Odpustit je těžké. Velká křivda, velká 
bolest se těžko odpouští. A i tehdy, když 
odpustím, tak často ve mně zůstávají bolest-
né vzpomínky. Svou vůlí jsem odpustil, ale 
mým citům to může trvat trochu déle.

Má se odpustit i tehdy, když ten dru-
hý nelituje nebo je mu to jedno?

Jistě, je potřeba odpustit i tehdy. Pokud 
budeme čekat s odpuštěním tak dlouho, 
dokud se druhý neomluví, tak se nám 
může stát, že se s tou křivdou budeme 
trápit dokonce života. Odpouštím přece 
kvůli sobě, a když neodpustím, tak dovo-
lím tomu druhému, aby mi svou chybou 
ubližoval stále dál. Je dost lidí, kteří žijí 
křivdami z minulosti, a nikdo jim nemůže 
pomoci z jejich zatrpklosti, pokud neod-
pustí těm, kdo jim ublížili. Odpustit nezna-
mená zapomenout, ale smířit se a vyrov-
nat se s tím, co se stalo. A pro budoucí svůj 
život být poučený z minulosti.

Přeji vám i sobě, aby pro nás nebylo 
odpuštění vzdálené, ale potřebným pro-
středkem pro život ve vztazích. Prožijte 
dobře čas prázdnin a nezapomínejte na 
modlitbu. Vždyť dobrý Bůh má na nás 
vždy čas, když ho oslovíme. 

otec Tomáš Strogan

Po velikonočním programu jsme se 
dali hned do práce, abychom připravi-
li zejména naši drobotinu na chystaný 
rekord ve Vyškově, zapojili jsme všech-
ny, co chtěli tancovat. A tak do polovi-
ny května to museli zvládnout všichni, 
jak děti, tak noví dospělí, a že nás letos 

Z ČINNOSTI SPOLKŮ

Od jara do léta bylo! Z dětí to je především Verunka, 
Elenka, Natálka, Jareček, Sára, Anička 
a k dospělým pak přibyla Maruška, staro-
nový Vašek, Jana, Verunka, Tonda, snad 
jsem někoho nezapomněla. A tak nás do 
Vyškova mohlo vyrazit hned 40 taneč-
níků. Rekord se konal 18. května a byl 
opět překonán - bylo nás 384 tanečníků 
na tančení Hanácké besedy, potom už jen 
kdo chtěl, tak si zatancoval Moravskou 

besedu a pak několik dalších tanečků. 
Nebylo snad nikoho, kdo by netančil.

Pro letošní letní sezonu chystáme pro 
děti zcela nové pásmo Hanácká halekač-
ka - napřed jsme měli obavu, jak se děti 
se zpěvem poperou, ale několik tahounů 
trénovalo s Danielou odděleně a pak se 
ostatní přidávali a dnes už je to takový 
malý sboreček, který zpívá krásné hanác-
ké písničky.  U nás bude premiéra tohoto 
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vystoupení na Němčické hody a na ně máme také připravené 
malé překvapení, a to hanáckého dudáka, který jistě hodové 
odpoledně pěkně oživí. 

Odměnou za  trpělivost, kterou děvčátka měla při nácviku 
a při tanci jim byla dána možnost si vybrat obrázky na nehtíky 
a lak, kterým budou nehtíčky nalakované. Ani jsem nevěřila, co 
to s nima udělá, sotva se vrátily z lakování, už mi dopředu hlási-
ly, že dnes tedy nemůžou tančit, protože mají nalakované nehty, 
aby si to jako neponičily. K tomu si nechaly přilepit ještě kytič-
ky, kuřátka, čárečky a kdoví co ještě. Až jsem se divila, kolik 
jich na zkoušku přišlo se hlavně pochlubit. Byly šťastné, a když 
jsem jim řekla, že je důležité říct mamince, že zítra nemůžou 
ani umývat a utírat nádobí a vlastně nic dělat, tak to byly nej-
šťastnější. Ještě musíme vymyslet nějakou takovou odměnu pro 
kluky, aby nepřišli zkrátka.

Samozřejmě že počítáme s prázdninami, ale takové ty prázd-

niny po našem, že budeme stále trénovat a cvičit. Letos zahájí-
me prázdniny zase tradičně nějakým výletem do přírody, hrami 
a hlavně opékačka, odměny a všechno, co k tomu patří.

Jana Otáhalová

V roce 2010 si včelařský spolek při-
pomněl 110. výročí založení. K tomuto 
účelu proběhla na místní faře včelařská 
výstava, která byla ukázkou činnosti spol-
ku od jeho počátku až do dnešních dnů.

Spolek chtěl seznámit veřejnost, 
a zvláště mládež, s touto ušlechtilou čin-
ností - chovem včel. 

Všichni víme, že o včelaření není 
z různých důvodů velký zájem. Náš pan 
farář, který je velkým milovníkem příro-
dy a také rozumí včelám, dostal nápad 
vybudovat na farské zahradě malé vče-
lařské zařízení, které by sloužilo jako 
ukázka pro zájemce, kteří by se chtěli 

Včelaři něco dovědět o chovu včel. 
Včelařské zařízení může také sloužit 

jako učební pomůcka pro školy, pro žáky, 
kteří se právě učí o přírodě a o životním 
prostředí, což přímo souvisí se včelami.

Pod záštitou města Němčice nad 
Hanou včelaři nyní toto zařízení uvedli 
do provozu. K vidění je zde také úl, kte-
rý sloužil již počátkem 20. století, hned 
při vzniku včelařského spolku. Tehdy se 
používaly i jiné typy úlů. K vidění je zde 
osazen úl nejmodernějšího typu, který 
je konstruován na nároky současného 
včelaření. Je přizpůsoben i pro léčbu 
včel, bez kterého se chov včel dnes již 
neobejde. 

Nachází se zde také skleněný úl, ve 
kterém je přímo vidět život a činnost 

včel. Přes sklo mohou zájemci vidět neo-
pakovatelný zážitek. 

Věříme, že naše snaha přispěje ale-
spoň trochu ke zlepšení vztahů člověka 
s přírodou, jelikož příroda nemůže žít 
bez včel, včely nemohou žít bez přírody. 
Člověk by měl obojí úzkostlivě chránit, 
protože je to i jeho život.

Květoslav Černý, předseda spolku

V úterý 1. května se sešly sbory dob-
rovolných hasičů na hasičské zbrojnici 
v Němčicích nad Hanou,  aby, jak už je 
každoročním zvykem, uctili památ-
ku patrona hasičů, svatého Floriána. 
Za doprovodu Dechového orchestru 
mladých jsme šli průvodem k místní-

Svatý Florián – patron hasičů
mu kostelu, kde nás přivítal otec Tomáš 
Strogan. V kostele se konala mše svatá 
za hasiče. Bohužel někteří hasiči se opět 
někam ztratili a vrátili se až po mši, aby se 
s námi vydali průvodem zpět na hasičskou 
zbrojnici. Cestou z kostela jsme položi-
li kytičku k pomníku svatého Floriána. 

Na zbrojnici byla předána vyznamenání 
a jiná ocenění členům našeho i sousední-
ho okrsku. K občerstvení byla připravena 
uzená kýta, kofola a pivo. Letos se nám 
počasí vydařilo a příští rok se doufám ve 
zdraví zase všichni sejdeme.  

SDH Němčice nad Hanou

V sobotu 5. 5. 2012 od 8:30 hodin ožil 
parket u fotbalového hřiště v Němčicích 
nad Hanou mladými hasiči. Sešli se tu, aby 
mezi sebou soutěžili v požárním útoku. 
Kategorie mladších žáků přišla na řadu jako 
první a hned po ní starší žáci. Naši mlad-
ší žáci obsadili 2. místo i přesto, že mezi 
nimi bylo pár nováčků. Starší žáci obsadili 
3. místo.  Mnozí z nich už budou soutěžit 
za dospělé.  Odpoledne pak patřilo mužů 

Hanácký pohár a ženám.  Ženy obsadily 3. a 5. místo. Muži 
se umístili na 10. místě. Počasí nám přá-
lo. K jídlu jsme připravili párek v rohlíku, 
kuřecí kýty a klobásy.  Piva a limonád bylo 
dost.  Večer jsme uspořádali taneční zábavu 
bez vstupného, na které nám hrála rocko-
vá skupina PANTOCK -  a hrála opravdu 
dobře. Návštěvnost byla slušná i přesto, že 
trochu popršelo. I tak jsme se dobře bavili. 
Domů jsme odcházeli unaveni, ale s dob-
rým pocitem, že se nám podařilo udělat 
něco pro Němčáky.

SDH Němčice nad Hanou  
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Je to již čtyři roky, co jsme se poprvé vydali po stopách 
krále Ječmínka do Chropyně. Bylo nás tenkrát dvanáct, ale 
protože se nám cesty po hradech a zámcích blízkého okolí 
zalíbily, následovaly další výlety a přibývalo také účastníků, 
kteří se na naše putování přidávali. Letos se nás opět sešlo 
34 a vydali jsme se na zámek v Napajedlích. Prohlédli jsme 
si zpřístupněné prohlídkové prostory prvního patra zámku 
i výstavu z historie české kinematografi e 30. a 40. let minulého 
století – „Filmové žně“. 

Ve slunečném odpoledni byl příjemný i tradiční piknik 
v zámecké zahradě. Ještě než jsme se na náměstí rozešli domů, 
dohodli jsme se, že klub žen uspořádá v letošním roce ještě 
jeden výlet. Pokud byste se chtěli vydat s námi, rádi vás při-
vítáme. 

Jiřina Kyseláková- předsedkyně klubu

Klub žen

V úterý 8. 5. jsme se zúčastnili turnaje O pohár předsedy fotbalového klubu v Čecho-
vicích. Na turnaj jsme odjeli v menším počtu a narychlo nám pomohli kluci z mladší 
přípravky. Výborně zapadli mezi starší a svými výkony přispěli k velkému úspěchu. Všem, 
kteří se na vítězství podíleli, patří velká gratulace.

Sestava: Štěpán Klusal, Martin Kouřil, Martin Kyselák, Zdeněk 
Chalánek, Tomáš Šmíd, Adam Kopřiva, Jan Kleveta, Patrik Rus, 
Maxim Kopřiva, Daniel Ježek 

Dosažené výsledky ve skupině:
FK Němčice - Šumvald 0:0
FK Němčice - Sigma Olomouc 4:3
FK Němčice - TJ Tupesy 5:0
FK Němčice - Čechovice,,B“ 5:0

Semifi nále:
FK Němčice - 1.HFK Olomouc 6:0

Finále:
FK Němčice - Čechovice,,A“ 3:2

Nejlepším střelcem turnaje se stal se 14 góly Adam Kopřiva!
Ivo Kopřiva

Vítězství na turnaji 

v Čechovicích

23. června 2012 – Wisconsin Cup
Turnaj starší přípravky. Začátek 9:00.

30. června 2012 – O pohár senátorky Boženy Sekanino-
vé

Turnaj mladší přípravky. Začátek 9:00.

14. července 2012 – Memoriál Zbyňka Hradila
8. ročník tradičního turnaje. Začátek 12:30.

Večer zábava, hraje skupina Kanci paní nadlesní.

21. července 2012 – Hodová zábava 
Hraje skupina Galaxy. Začátek 20:00.

FK Němčice nad Hanou
zve všechny příznivce na následující akce

22. července 2012 – Setkání osobností němčického 
fotbalu

Přátelské utkání mezi bývalými hráči Sigmy Olomouc 
a FK Němčice nad Hanou pod záštitou senátorky Boženy 
Sekaninové, spojené s oceněním bývalých hráčů a význač-
ných funkcionářů FK Němčice nad Hanou. Účast přislíbili 

např.   Luděk Mikloško, Radoslav Látal,  Petr Podaný, David 
Hodinář. Začátek 17:00.

Akce se konají v areálu hřiště FK Němčice nad Hanou, 
občerstvení zajištěno.
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Krasojízda
Mistrovství ČR juniorů se konalo 

14. dubna 2012 v Němčicích nad Hanou. 
Po přečtení výsledků z této soutěže byli 
nominováni jezdci na Mistrovství Evropy 
juniorů v sálové cyklistice, které se bude 
konat v belgickém Gentu.

Přesto, že němčičtí jeli docela dobře, 
na Mistrovství Evropy nebyli nominová-
ni. Jezdci museli zajet 6 závodů a z těchto 
se vypočítával průměr; bohužel nevyšel 
tak, jak bylo v plánu.

Velkou ctí bylo, že pan Jindřich 
Pospíšil, 20-ti násobný mistr světa 
a v současnosti předseda sálové komise, 
předal jezdcům medaile a dresy. Poháry 
byly předávány předsedou TJ Stavební 
stroje panem inženýrem Janem Vránou 
a květiny předsedkyní oddílu krasojízdy 
paní Miluší Mikalovou. Celá organizace 
tohoto závodu proběhla na velmi dobré 
úrovni, což bylo i pochvalou pro oddíl.

Výsledky ze závodu:

Juniorky jednotlivkyně:  
1. Lebánková Nikola, Brno – Horní 

Heršpice
2. Kuchařová Zuzana, SKP Kometa 

Brno
3. Přibylová Adéla, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou
4. Porupková Jana , -//-
5. Šiklingová Aneta , -//-

Junioři jednotlivci: 
1. Rozbořil Tomáš, SKP Kometa Brno
2. Hanzlíček Ondřej, SKP Kometa Brno
3. Kantor Tomáš, TJ Sokol Petřvald
4. Blažek Ondřej, TJ Sokol Petřvald
5. Vrána Jaroslav, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou

Juniorky dvojice: 
1. Matušková – Janáčková, TJ Pankrác 

Praha
2. Zahálková – Kripnerová, TJ Pankrác 

Praha

Junioři dvojice: 
1. Hanzlíček – Kuchařová, SKP Kometa 

Brno
2. Blažek – Kantor, TJ Sokol Petřvald
3. Porupková – Vrána, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou

V sobotu 5. května 2012 se uskutečnil 
2. ročník mezinárodní Velké ceny starost-

ky Města Němčice nad Hanou v krasojízdě 
juniorů Slovenska a České republiky. Nepři-
jeli závodníci Maďarska. Byla to poslední 
prověrka juniorů před mistrovstvím Evro-
py 2012.
Záštitu nad závody převzala starostka Něm-
čic nad Hanou paní Ivana Dvořáková.
Přítomny byly oddíly: TJ SKP Kometa 
Brno, TJ Horní Heršpice, TJ Sokol Zlín, TJ 
Sokol Petřvald na Moravě, TJ Pankrác Pra-
ha, TJ Stavební stroje Němčice nad Hanou 
a ze Slovenské republiky to bylo město Kol-
lárovo, které poslalo své závodníky.
Soutěž proběhla v místní sokolovně a dle 
hodnocení jiných oddílů to byla jedna 
z nejlepších soutěží.
Poháry vítězům předávala paní starostka 
s paní předsedkyní oddílu krasojízdy. 
Velký dík patří hlavně sponzorům za jejich 
dary pro účastníky závodu.
Při této příležitosti jeli i někteří žáci ve své 
skupině.

Výsledky:

Junioři: 
1. Rozbořil Tomáš, SKP Kometa Brno
2. Kantor Tomáš, TJ Sokol Petřvald
3. Vrána Jaroslav, TJ Stavetní stroje 

Němčice nad Hanou

Juniorky: 
1. Lebánková Nikola, TJ Horní Heršpi-

ce
2. Přibylová Adéla, TJ Stavební stroje 

(osobní rekord) Němčice nad Hanou
3. Porupková Jana, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou

Dvojice juniorky: 
1. Matušková – Janáčková, TJ Pankrác 

Praha 
2. Milnár – Glofák, Kolárovo

Kombinovaná dvojice juniorů:
1. Porupková – Vrána, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou
2. Kripnerová – Kripner, TJ Pankrác 

Praha

V kategorii žaček dvojic startovala jen 
domácí dvojice a to ve složení Šiklingová 
Aneta s Vosičkovou Michaelou.

Výsledky žáků:
1. Kouřil Martin, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou

2. Urbanec Martin, TJ Sokol Zlín – Pršt-
né

3. Vladik Šimon, TJ Sokol Brno – Horní 
Heršpice

Žačky: 
1. Šiklingová Aneta, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou
2. Martincová Sabina, TJ Sokol Zlín 

– Prštné
3. Janáčková Kateřina, TJ Pankrác Pra-

ha

Poděkování patří nejen organizátorům 
tohoto závodu, ale i sponzorům, rozhod-
čímu sboru a všem, kteří se podíleli na 
tomto již letošním čtvrtém závodu.

V sobotu 12. května 2012 vyjelo z Něm-
čic nad Hanou do Prahy reprezentovat 
TJ Stavební stroje 9 závodníků na před-
kolo mistrovství ČR v kategorii žactva. 
Byli to krasojezdci: Buriánek Jan, Pavel-
ka Šimon, Kouřil Martin, Vrána Jaroslav, 
Florová Alena, Špačková Adéla, Vosičko-
vá Michaela, Šiklingová Aneta a Řeháko-
vá Tereza.

Výsledky z předkola Mistrovství ČR 
žactva:
1. Vrána Jaroslav, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou
2. Hanzlíček Ondřej, SKP Kometa Brno
3. Kouřil Martin, TJ Stavební stroje 
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Němčice nad Hanou
7. Buriánek Jan, TJ Stavební stroje Něm-

čice nad Hanou
9. Pavelka Šimon, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou

Žačky: 
1. Kuchařová Zuzana, SKP Kometa 

Brno
2. Martincová Sabina, TJ Sokol Zlín 

– Prštné
3. Janáčková Kateřina, TJ Pankrác Pra-

ha
4. Šiklingová Aneta, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou
10. Vosičková Michaela, TJ Stavební stro-

je Němčice nad Hanou
12. Špačková Adéla -//-
13. Řeháková Tereza -//-
14. Florová Alena -//-

Dvojice žáků – mix: 
1. Hanzlíček – Kuchařová, SKP Kometa 

Brno
2. Jančík – Havlíčková, TJ Sokol Brno - 

Horní Heršpice
3. Buriánek Jan – Florová Alena, TJ Sta-

vební stroje Němčice nad Hanou

Dvojice žaček: 1. Šiklingová Aneta – 

Vosičková Michaela
Sedm němčických závodníků bylo 

nominováno na fi nále mistrovství ČR 
v kategorii žactva, které se konalo dne 
16. 6. 2012 ve sportovní hale odborného 
učiliště v Otrokovicích. Nezískali jsme 
sice žádnou ze zlatých medailí, i když se 
závodníci velmi snažili. Patřila nám dvě 
druhá místa v kategorii žaček i žáků a tře-
tí místo v kategorii žáků.

Výsledky:

Kategorie žaček:
1. Kuchařová Zuzana, SKP Kometa 

Brno
2. Šiklingová Aneta, TJ Stavební stroje 

Němčice nad Hanou
3. Martincová Sabina, TJ Sokol Zlín
10. Vosičková Michaela, TJ Stavební stro-

je Němčice nad Hanou

Kategorie žáků:
1. Hanzlíček Ondřej, SKP Kometa Brno
2. Vrána Jaroslav, TJ Stavební stroje 

Němčice n.H.
3. Kouřil Martin, TJ Stavební stroje 

Němčice n.H.
7. Buriánek Jan, TJ Stavební stroje Něm-

čice n.H.

9. Pavelka Šimon, TJ Stavební stroje 
Němčice n.H.

V kategorii dvojice žaček nás reprezen-
tovala Šiklingová Aneta s partnerkou Vosič-
kovou Michaelou. Tato dvojice obsadila 
1. místo. V kategorii dvojic žáků se na 3. 
místě umístila naše němčická dvojice ve 
složení: Buriánek Jan s Florovou Alenou. 
Jsou to všechno mladí sportovci a bude 
záležet na nich, jestli o nich ještě v budouc-
nu uslyšíme. Zatím si vedou velmi dobře.

V neděli 17. června se v němčické soko-
lovně konala exhibice na ukončení žákov-
ské sezóny. Přítomni byli nejen němčičtí 
závodníci, ale přijeli také jezdci ze Zlína 
a Brna – Horních Heršpic. Přijel i bývalý 
mistr světa Arnošt Pokorný společně se 
svým pětiletým synem a předvedli všem 
účastníkům své umění. Přítomni byli rodi-
če i prarodiče krasojezdců, příznivci tohoto 
sportu i naše bývalé mistryně světa v kate-
gorii čtveřic. Závěrem tohoto krásného dne 
byli všichni účinkující krasojezdci odmě-
něni dárky, které věnovali krasojezdcům 
především trenéři z Němčic a Zlína. Pro 
všechny přítomné bylo připraveno občer-
stvení včetně zákusků od maminek kraso-
jezdců. Mikalová Miluše,

předseda oddílu krasojízdy

Přátelé cykloturistiky z Němčic nad Hanou se již třetím 
rokem pravidelně setkávají při svých víkendových vyjížďkách 
do okolí našeho města. Cílem těchto akcí je přiměřený pohyb na 
kole spojený s poznáváním zajímavých míst mikroregionu.

V letošním roce se zatím uskutečnily tři cyklovýlety. První 
jarní výjezd se konal v měsíci dubnu a byl směřován za zajíma-
vými místy v okolí kóty Předina nad obcí Dobrochov. Pod Pře-
dinou u silnice mezi Vřesovicemi a Hradčanami se nachází cih-
lový obelisk, připomínka místa setkání ruského cara Alexandra 
I. a císaře Svaté říše římské národa německého 
Františka II. dne 29. listopadu 1805 při cestě ke 
Slavkovu, kde 2. prosince 1805 se odehrála jedna 
z bitev napoleonských válek – bitva u Slavkova.

Květnová vyjížďka nás zavedla do Švábenic, 
které jsou zajímavé obecním muzeem, nacházejí-
cím se v prostorách bývalé obecní školy a kostel-
ním muzeem, které využívá dvě patra věže švábe-
nického kostela. Muzeiní expozice jsou otevřeny 
v neděli a o svátcích v době od 14:00 do 17:00 
hodin. Do Švábenic jsme jeli polní cestou z Tiští-
na.

Poslední cykloturistická akce se uskutečnila 
16. června 2012, kdy jsme se vydali do Morkovic 
s cílem navštívit místní košíkářské muzeum. K cestě 
do Morkovic jsme zvolili nově otevřenou cyklostez-
ku vybudovanou na drážním tělese zrušené lokální 

Na kole za poznáním okolí Němčic nad Hanou
železniční tratě Nezamyslice – Morkovice. V košíkářském muzeu 
jsme se prostřednictvím dobových exponátů seznámili s mno-
haletou a bohatou historií košíkářského řemesla v Morkovicích. 
V blízkosti muzea se nachází kamenný pranýř ze 16. století jako 
připomínka morkovského hrdelního práva.

Každý výlet po návratu do Němčic hodnotíme na letní zahrád-
ce v Zátiší, kde kromě zhodnocení právě ukončené akce vznikají 
nápady na další výjezdy za zajímavými místy v okolí Němčic.

Vladimír Vojanec
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Podtitulem dnešního cykloturistické-
ho putování by mohlo být: „Za smírčími 
kříži a křížovými kameny do okolí Něm-
čic nad Hanou“.

   Smírčí kříže a křížové kameny před-
stavují drobné kulturní památky, zho-
tovené z jednoho kusu kamene různé 
řemeslné úrovně. Najdeme je většinou na 
místech, kde se stal ve středověku hrdel-
ní zločin (násilná smrt). Viník násilného 
činu byl  potrestán podle tzv. smírčího 
práva, které zahrnovalo mimo fi nanční-
ho vyrovnání s pozůstalými oběti i vyte-
sání a vztyčení smírčího kříže a v pozděj-
ší době křížového kamene na místě, kde 
došlo k zločinu. Na křížích nebo kamen-
ných deskách byl v mnoha případech 
vytesán obrys zbraně, kterou byl mord 
spáchán, jako například meč, dýka, kopí 
nebo sekera.

V okolí Němčic nad Hanou můžeme 
najít tři smírčí kříže a tři křížové kameny. 
Nejblíže dostupným je pískovcový smírčí 
kříž v blízkosti hřbitova v Mořicích z roku 
1430 s vytesaným mečem, lidově zvaný 
„Baba“. Do roku 2004 stál kříž v blízkosti 

Za němčická humna č. 18
hřbitovní zdi, dnes stojí před vchodem na 
hřbitov v Mořicích.

Druhý smírčí kříž se nachází v obci 
Vřesovice, a to konkrétně v pamětní síni 
vřesovického zámku. Zde je vystavena 
část kamenného kříže z roku 1599, při-
pomínající vraždu zámeckého kuchaře, 
vracejícího se v nočních hodinách z hos-
pody na zámek.

Za třetím smírčím křížem se musíme 
vypravit nejdále a to do Bohdalic, které se 
nachází nad Vyškovem směrem na Bučo-
vice. Bohdalický smírčí kříž z 15. stole-
tí nalezneme v polích nad obcí u silnice 
z Bohdalic do Kučerova (v blízkosti dru-
hého sloupu vysokého napětí, od polní 
cesty) v místech, kde dříve vedl chodník 
mezi oběma obcemi.

Nedaleko Bohdalic v obci Manerov 
na návsi za kapličkou objevíme zbytky 
křížového kamene, který původně stával 
při polní cestě z Manerova do Bohdalic. 
Do současnosti se zachovalo torzo křížo-
vého kamene s obtížně čitelnými písme-
ny : AM...VSSI...LOS na levé straně.

Přibližně 300 m od bývalého forman-

ského hostince v obci Hoštice – Heroltice 
u silnice Vyškov – Ivanovice v místní čás-
ti Heroltice stojí na mezi u cesty směrem 
na obec Rybníček smírčí křížový kámen. 
Kamenná deska je z čelní strany značně 
poškozená s málo zřetelným reliéfem 
dýky nebo krátkého meče.

Na samém konci obce Pustiměř 
v blízkosti hájovny u bývalé císařské cesty 
vedoucí přes Pustiměř na Zelenou horu 
stojí smírčí křížový kámen. Na kamenné 
desce je vytesána kontura kříže s letopoč-
tem 1553. Kříž je zleva doprava přeťat 
mečem. Na kříži je vytesáno jméno Sim-
ko. Křížová deska je chráněna  železnou 
zábranou. Obyvatelé Pustiměře kamenný 
artefakt nazývají hraničním kamenem.

Na území Čech a Moravy se smírčí 
kříže a křížové kameny nachází v místech 
středověkého osídlení a jsou němými 
svědky tragických lidských osudů a při-
pomínkou historie místa, kde stojí. Náv-
štěva míst popsaných v dnešním příspěv-
ku může být zpestřením cyklistických 
vyjížděk po okolí našeho města. 

Ing. Vladimír Vojanec

Zatímco poslední článek určený 
čtenářům čtvrtletníku „Němčice pod 
lupou“ pojednával o již zrealizovaných 
projektech, následující řádky zmíní spí-
še počáteční fázi celého dotačního pro-
cesu, tzn. předkládání žádostí o dotaci 
a jejich posuzování ze strany odpověd-
ných orgánů naší místní akční skupiny.

Mezi devátým a šestnáctým květ-
nem letošního roku, v rámci výzvy 
č. 5 k předkládání žádostí o dotaci, 
přijala naše MAS celkem 35 žádostí 
o dotaci. Na modernizaci zemědělských 
podniků bylo zaměřeno 5 projektů, na 

MAS na cestě k prosperitě

rozvoj podnikání 6 projektů, na obnovu 
památek 13 projektů a na rekonstruk-
ci veřejných prostranství 11 projektů. 
Celková výše požadovaných dotačních 
prostředků činila 11.063.006,- Kč, při-
čemž objem prostředků k rozdělení byl 
7.146.273,- Kč.

Během uplynulých týdnů prošly 
všechny předložené žádosti adminis-
trativní kontrolou a kontrolou přijatel-
nosti. Následně vstoupily do procesu 
hodnocení ze strany členů Výběrové 
komise MAS, na nějž navázalo schvále-
ní pořadí projektů dle počtu získaných 

bodů a seznamu vybraných/nevybra-
ných žádostí Programovým výborem 
MAS. Doporučeno k podpoře bylo cel-
kem 21 předložených projektů. Jejich 
výčet lze nalézt na internetových strán-
kách MAS www.masnaceste.cz

Pro letošní rok je tedy příjem žádos-
tí o dotaci na naší MAS ukončen. Pra-
covníci kanceláře se nyní opět naplno 
vrátí k plnění ostatních úkolů, souvi-
sejících s administrací jednotlivých 
projektů současné i předchozí výzvy. 
Nicméně, aby konec tohoto článku 
pojednával spíše o budoucnosti, než 
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minulosti, pro všechny potenciální 
žadatele lze na závěr tohoto uvést, že 
v roce 2013 budou místní akční skupi-
nou přijímány žádosti o dotaci v rámci 
Fichí č. 1, 2, 3 a 6. Podpora bude tedy 

cílit na modernizaci zemědělských 
podniků, rozvoj podnikání na venko-
vě, rozvoj služeb cestovního ruchu a na 
sociální infrastrukturu obcí. 

Za místní akční skupinu Na cestě 

k prosperitě bych chtěl všem čtenářům 
časopisu „Němčice pod lupou“ popřát 
pěkné, radostné a pohodové léto… 

Dominik Vlč 

Výstava obrazů pana Vladimíra Horáka z 

Vrchoslavic

Pan Vladimír Horák se narodil 16. pro-
since 1920 ve Vrchoslavicích. Krátce poté, 
co odmaturoval, byl v roce 1943 poslán na 
nucené práce do Vídně, odkud se vrátil až 
na konci války. Od roku 1946 žil i s rodi-
nou na Opavsku, kde také začal vykonávat 
své učitelské povolání. Na vlastní žádost byl 
po jedenácti letech strávených ve Slezsku 
přeložen na svou rodnou Hanou, do Něm-
čic. Z politických důvodů byl v roce 1973 
vyřazen ze školství a nastoupil jako dělník 
do národního podniku Technoplast Chro-
pyně. Odtud odešel v roce 1981 do penze. 

Důležitou kapitolou v životě pana Horá-
ka je bezesporu kronikářství. Pro Vrchosla-
vice bylo velkým štěstím, že na činnost řídí-
cího učitele zdejší školy pana Jana Horáka, 
jenž vedl obecní kroniku celých 45 let, 
navázal v roce 1964 právě jeho syn Vladi-
mír. V rámci své kronikářské práce dokázal 
po několik posledních desetiletí nejenom 

zaznamenávat dění v obci a jejím okolí, zís-
kávat nové poznatky či zpracovávat téma-
ta z jejich starší historie, ale současně také 
v mnohých z nás probouzet zájem o naši 
minulost – minulost našeho kraje a tradice, 
jež jsou s ní spojeny. 

Jakožto učitel výtvarné výchovy měl 
pan Horák vždy také velmi silný vztah 
k umění. Od mládí se věnoval kresbě a mal-
bě, jež se mu staly celoživotním koníčkem. 
Některé z jeho prací bylo možno shlédnout 
od neděle 3.6. do pátku 22.6. 2012 v zaseda-
cí místnosti Obecního úřadu ve Vrchoslavi-
cích, kde probíhala jejich výstava. Vernisáže 
této výstavy se 3. června účastnila nejenom 
řada čestných a milých hostů, ale samozřej-
mě také samotný autor obrazů, pan Horák, 
kterému udělalo toto příjemné setkání jistě 
radost. Přejme tedy panu Horákovi pevné-
ho zdraví a mnoho radosti i do budoucna. 

Dominik Vlč

Hudební festival Rockový mlýn oslaví letos ve dnech 
29. a 30. června již své osmé narozeniny. Jak přesně bude vypa-
dat narozeninový dort a kolik hostů jej přijde ochutnat, to je 
zatím ve hvězdách. Již teď však není pochyb o tom, že slavit 
se bude bouřlivě, rockově a naplno! Ve dvoudenním nabitém 
programu akce lze totiž nalézt jména jako ALEŠ BRICHTA, 
SALAMANDRA, HAZYDECAY, TOTÁLNÍ NASAZENÍ, 
DYMYTRY a mnoho dalších. Celkem se letos na festivalové 
scéně Rockového mlýna představí hned 13 hudebních formací 
z celé České republiky.

Festival proběhne samozřejmě i tentokrát na tradičním 
místě, v modernizovaném areálu Zamlýní ve Vrchoslavicích. 
Ten nabízí návštěvníkům velice kvalitní zázemí jak po stránce 
estetické, tak i po stránce funkční. Zahrnuje parkovací místa 
přímo u vstupní brány, udržované travnaté plochy pro stanová-
ní, nově vybudované sociální zařízení, velkou pergolu u udírny 
a grilu, dětské hřiště s hracími prvky, vydlážděný taneční parket, 
několik stovek míst k sezení, velkokapacitní stany a samozřejmě 
také několik stánků s občerstvením a příjemnou obsluhou, kte-
rá tomuto festivalu dodává již pověstnou komorní, rodinnou, 
jednoduše nezapomenutelnou atmosféru. 

Co se týče hudebního programu festivalu, v pátek 29. červ-
na 2012 od 17:30 hodin vystoupí na Zamlýní ve Vrchoslavicích 
hudební skupiny AD LIBITUM, EAGLE HEART, SALAMAN-

ROCKOVÝ MLÝN 2012
DRA, TOTÁLNÍ NASAZENÍ a PANTOCK.

V sobotu 30. června 2012 od 13:00 hodin se pak na 
osmém ročníku Rockového mlýna představí: BLUDNÝ ROZ-
MAR, STORMY FLIGHT, CIMENT, HAND GRENADE, 
HAZYDECAY, ALEŠ BRICHTA BAND, DYMYTRY a TŘI 
SESTRY BANDITOS. 

Jak je známo, pravá festivalová nálada stojí každého z nás 
mnoho sil. Také proto bude stanování přímo v areálu festi-
valu pro všechny zájemce zdarma. Nabídka občerstvení pak 
bude, jak je ostatně již příjemnou tradicí, velmi bohatá. Opé-
kané selátko, uzené i grilované speciality, fast-foodové pokrmy, 
točené pivo, kofola a samozřejmě i bohatý výběr alkoholických 
a nealkoholických nápojů. No, a jelikož je akce dvoudenní, bude 
pro všechny stanující připraveno také tradiční sobotní snídaňo-
vé menu. Tak tedy dobrou chuť.

Dvoudenní vstupenky na Rockový mlýn lze za akční před-
prodejní cenu 220,- Kč zakoupit ve Vrchoslavicích, Němčicích 
nad Hanou, Nezamyslicích, Kojetíně a samozřejmě také pro-
střednictvím internetu. Více informací o předprodeji i o Rocko-
vém mlýně 2012 obecně lze pak nalézt na internetových strán-
kách akce www.rockovymlyn.eu

Těšíme se na Vás poslední červnový víkend ve Vrchoslavi-
cích!!!

Dominik Vlč
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Vítání dětí dne 19. 05. 2012 se zúčastnili tito rodiče:

Němčice pod lupou vychází v nákladu 300 výtisků. Adresa vydavatele i redakce město Němčice nad Hanou, Palackého nám. 3, 
PSČ 798 27, tel.: 582 386 529, e-mail: kultura@nemcicenh.cz. Redakční rada: Ivana Dvořáková, Mgr. Hana Matušková

Mgr. Jana Hošáková, Ing. Jana Oulehlová. Korekce: Marie Vrbová. Povoleno Ministerstvem kultury pod reg. č. MK ČR E 11903. 
Za podepsané články i zkratkou si zodpovídají autoři sami, uvedené názory nemusí být totožné s názory redakce.

Tisk, grafi cká úprava a sazba: Petr Brázda - vydavatelství Břeclav. Cena 15,- Kč.
Termín uzávěrky příštího čísla je 14. září 2012

Seznam jubilantů 01. 03. 2012 – 07. 06. 2012
04.03.2012    Františka Parobková, č. 490 80 r.
17.03.2012    Josef Borovička, č. 295  75 r.
09.03.2012    Jiřina Oulehlová, č. 323  85 r.
25.03.2012    Vlasta Jindrová, č. 386  85 r.
26.03.2012    Miluše Mikalová, č. 484  75 r. 
26.03.2012    Božena Štěpánková, č. 404 75 r.
27.03.2012    Ladislava Ohlídalová, č. 53 70 r.  
31.03.2012    Marie Dvořáková, č. 72  85 r.

Nikola Bartošková a Dalibor Gojiš 
s dcerou Simonou

V Němčicích nad Hanou dne 07. 06. 2012
Hana Mikulčíková, matrikářka

02.04.2012    Jiří Oulehla, č. 540  80 r.
06.04.2012    Jaroslav Kyselák, č. 219  70 r.   
16.04.2012    Jiří Novotný, č. 563  70 r.
19.04.2012    Jan Zdráhal, č. 212  80 r.  
30.04.2012    Jan Štěpánek, č. 404  75 r.
01.06.2012    Pavel Loučka, č. 468  90 r.
05.06.2012    Věra Hrdá, č. 565  70 r. 
07.06.2012    Marie Petrželová,č. 454  70 r.

Diamantová svatba
14.04.2012    Josef a Marie Matouškovi, č.  483

Blanka a Pavel Čecháčkovi 
s dcerou Kristýnou 

17.05.2012    Rudolf a Františka Parobkovi, č. 490

Petra Kroupová a Bronislav Zoubek 
s dcerou Vendulou 

Lucie Marešová 
s dcerou Vendulou 

Jiřina a Radoslav Fečovi 
s dcerou Barborou 
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